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ANMERKNINGER Sakslisten og innkallingen ble godkjent.  

 
 

 Sak 30/2016  Godkjenning av protokoll fra styremøte mars 2016 

 
Protokollen for styremøte 14. mars ble enstemmig godkjent. 
 
 
 

 Sak 31/2016  Tingsak: Årsregnskap for 2015 med årsberetning 

 
Årsregnskap for 2015 med årsberetning sendes som eget vedlegg til behandling på 

Skyttertinget 2016. 

Administrasjonen anbefaler Nores Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak på 

Skyttertinget 2016: 

Årsberetning og årsregnskap for 2015 godkjennes.  

Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2016 til å fatte følgende vedtak:  

Administrasjonens forslag vedtas. Enstemmig vedtatt. 

 



Sak 32/2016  Tingsak: Årsregnskap for 2015 med årsberetning 

 

Årsmeldingen for 2015 sendes som eget vedlegg til behandling på Skyttertinget 2016. 

 

 

Administrasjonen anbefaler Nores Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak på 

Skyttertinget 2016: 

 

Årsmelding for 2015 godkjennes. 

Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2016 til å fatte følgende vedtak: 

Administrasjonens forslag vedtas. Enstemmig vedtatt. 

 

 

Sak 33/2016  Tingsak: Tildeling LS 2020 

 

Skyttertinget 2012 vedtok turnus for Landsskytterstevnet (LS) med tildeling til Østlandet 

landsdel i 2020. Det foreligger søknad om tildeling fra Elverum skytterlag. 

Administrasjonens drøfting 

Denne drøfting gjøres kortfattet med bakgrunn i at det kun er en søker. Videre fordi Elverum 

skytterlag flere ganger tidligere har vært vertskap og arrangør av vellykkede 

landsskytterstevner. Hovedarena blir i likhet med tidligere landsskytterstevner på 

Terningmoen. De praktiske planer for gjennomføringen vil ikke bli beskrevet i denne 

utredning da dette er listet i søknaden. Representant for Skytterkontoret har gjennomført 

møter med arrangøren der Håndbok for LS er gjennomgått med de krav og føringer som 

stilles til LS-arrangører.  

Søkeren har gitt følgende opplysninger i sin søknad. For punkter med uthevet skrift, er det 

stilt krav i Håndbok for Landsskytterstevnet om at de skal beskrives i søknad.  

Innhold i søknad Søkerens beskrivelse 

Søkerlag Elverum skytterlag. 

Årsmøtevedtak Enstemmig vedtak. 

Arrangert LS tidligere Tre ganger, siste gang i 2010.  

Samlagets uttalelse Ingen uttalelse. 

Kommunens uttalelse Elverum støtter søknaden og signaliserer vilje til å bistå med teknisk 
bistand og stille skoleplasser til rådighet.  

Fylkeskommunenes uttalelse Hedmark fylkeskommune signaliserer vilje til benytte sine 
tilskuddsordninger til støtte for søkeren/arrangøren. 

Uttalelser fra næringslivet Uttalelse fra: Scandic Elgstua, VisitElverum-Regionen, Joker Event, 
Ramirent. 

Uttalelse fra Forsvaret Heimevernet ved Sjef HV-05 støtter søknaden. Forvaltende enhet er 
positive til å støtte stevnet ved at skytefelt og områder for arena kan 
benyttes. 

Uttalelse fra Politiet Positive til søknaden. 



Innhold i søknad Søkerens beskrivelse 

Sentrale lokale 
samarbeidsorganisasjoner 

Sparebanken Hedmark bekrefter at de er hovedsamarbeidspartner for 
LS 2020.   

Hovedarena Terningmoen leir   

Bane 100/200m 100m banen har 25 skiver. 
200m banen har 50 skiver. 

Grovfelt Terningmoen skytefelt. 

Finfelt Terningmoen skytefelt. Det vurderes å finne et sted nærmere 
hovedarena. 

Stang og Felthurtig Ca. 800m fra hovedarena. 

Finale Stang og Felthurtig Som innledende skyting.  

Infrastruktur Jevnlig buss mellom arena, skyttercamper og Elverum sentrum. 

Kommunikasjon til arena Buss mellom skyttercamp og arena. Parkering for privatbiler ved 
hovedarena. 

IKT, data, nettverk strøm 
(DFS har her stilt konkrete 
krav)  

Løsninger tilfredsstillende beskrevet.  

Trafikk og parkering Parkering i tilknytning til hovedarena. Kapasitet ikke opplyst. 

Skyttercamp Fordelt til flere steder med an anslått kapasitet på ca. 1400 enheter.  

Aktuelle hoteller og 
innomhus innkvartering 

Regionen har gode muligheter for innkvartering. Se http://www.visit-
hedmark.no/no/elverum-regionen  

Fritidstilbud Regionen har et variert og godt fritidstilbud. Se http://www.visit-
hedmark.no/no/elverum-regionen 

Skyttertinget Ikke beskrevet. 
Kommunen inviterer til Tingmiddag i samarbeid med LS arrangøren. 

Organisasjonskart Vedlagt søknad. 

Budsjett Basert på usikkerhet knyttet til deltakertallet er det estimert et 
nøkternt overskudd på ca. 2,5 mil. Timelønn for dugnadsarbeid er ikke 
inkludert. 

Ønsket tidspunkt 31. juli – 7. august.  

Stevnekontor Ikke beskrevet. 

Andre forhold Søkeren fremhever følgende i sin søknad: 
- De har arrangert flere LS med stor deltakelse.  
- Elverum by er en handels- og kultursenter i knutepunktet 

mellom Østerdalen og Glåmdalen.  
- Arrangøren har erfaring fra at kommunen, næringslivet og 

foreningslivet støtter helhjertet opp om arrangementet.  
- Landsskytterstevnets viktigste støttespiller Forsvaret er 

meget sterkt representert i regionen.  

 

Terningmoen er en kompakt arena, der alle øvelsene har utgangspunkt fra hovedarenaen. 

Skyttercamper blir etablert i tilknytning til hovedarena eller Elverum by. Arenaområdet er vel 

kjent i Skytter-Norge, med kort avstand til Elverum sentrum.  

Det anses ikke å være tekniske utfordringer mht. gjennomføring av skytedisiplinene.  

Det foreligger skriftlige signaler fra Forsvaret om at nødvendige områder og baner blir stilt til 

disposisjon for Landsskytterstevnet. Det må i denne sammenheng avklares med Forsvaret at 

montering av skivemateriell skal gjennomføres iht. avtale mellom FLO og DFS, dvs. medio 

juni arrangementsåret.   

http://www.visit-hedmark.no/no/elverum-regionen
http://www.visit-hedmark.no/no/elverum-regionen
http://www.visit-hedmark.no/no/elverum-regionen
http://www.visit-hedmark.no/no/elverum-regionen


Kravene om økt tilrettelegging og større profesjonalitet til LS arrangører øker nærmest fra år 

til år, noe som stiller stadig større krav til de sentrale frivillige i arrangementskomiteen. 

Regionen har et aktivt skyttermiljø med mange skytterlag i relativt nærhet, noe som gjør at 

det bør være tilstrekkelig tilgang på resurspersoner og frivillige. I tillegg vil det øvrige 

foreningslivet kunne støtte aktivt opp om arrangementet  

 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak for 

Skyttertinget 2016: 

Elverum skytterlag tildeles Landsskytterstevnet for 2020. 

Arrangøren må forholde seg til forutsetninger for arrangementet som framkommer i 

arrangøravtalen og tildelingsnotat fra Norges Skytterstyre, og avtale mellom Forsvaret og 

DFS vedrørende støtte til LS for perioden 2011 – 2020. 

Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2016 til å fatte følgende vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas. Enstemmig vedtatt. 
 
 
 

 Sak 34/2016  Tingsak: Tid og sted for Skyttertinget 

 
Nordfjord skyttersamlag sendte forslag behandlet av Norges Skytterstyre i sak 15/2013. 

Saken gjaldt endring av tidsintervall og sted for Skyttertinget. Saken ble da utsatt i påvente 

av gjennomgang av DFS sin framtidige rolle gjennom Solli-utvalget, samt oppfølging av 

Langtidsplanens kapittel 10. 

Saken var oppe igjen i sak 36/2014, og ble da utsatt til Skyttertinget 2015. I samråd med 

Nordfjord skyttersamlag og Skytterstyret, ble saken bestemt ytterligere utsatt for å komme 

til behandling til Skyttertinget 2016. 

Sak angående endring av intervaller og tidspunkt for Skyttertinget, var også til behandling 

under sak 9 i 2009. Det ble da vedtatt med 33 mot 22 stemmer at dagens ordning med 

Skytterting hvert år skulle opprettholdes. Den gang var Namdal skyttersamlag forslagsstiller, 

og saken var da mest knyttet til å ha Skyttertinget på et annet tidspunkt enn i forkant av 

Landsskytterstevnet. 

Forslaget fra Nordfjord går på at de ønsker Skytterting annethvert år, og at det skal holdes 

utenom Landsskytterstevnet. Nordfjord skyttersamlag argumenterer blant annet med at det 

er uheldig at Skyttertinget kolliderer med det sportslige på Landsskytterstevnet, samt at det 

er en økonomisk besparelse å ha Skytterting annethvert år. 

Saken som fremmes er i tråd med Langtidsplanens kapittel 10 angående organisasjon og 

økonomi. I punkt 10.1 c beskrives nettopp at man i planperioden skal vurdere Skytterting 

annethvert år fra og med 2014.  



I 2009 var det en omfattende saksutredning i forhold til ulike tidspunkt Skyttertinget kunne 

foregå utenom LS. I den forbindelse var det også beskrevet hvilke konsekvenser dette ville få 

for tidsfrister, valgordningen, godkjenning av årsregnskap osv.  

Administrasjonens drøfting 
Administrasjonen støtter Nordfjord sitt forslag om å gjennomføre Skytterting annethvert år. 
 
Økonomiske/administrative besparelser  
For administrasjonen vil den økonomiske og administrative besparelsen med å avholde 

Skyttertinget annethvert år være den viktigste begrunnelsen for en endring. Skyttertinget 

krever årlig mye ressurser, spesielt for ledelsen på Skytterkontoret, men også for 

Skytterstyrets medlemmer. De år som Skyttertinget ikke avholdes, kan ressursene i større 

grad benyttes til oppfølging av Langtidsplanen og organisasjonsutvikling.  

I forbindelse med de siste års budsjettkamper for DFS, har vi fått politiske signaler om at de 

årlige Skytterting kan synes å medføre for store administrative kostnader. I sammenligning 

med andre større organisasjoner er det også et fåtall som nå har årlige «ting». 2 eller 3-årige 

tingperioder er det mest vanlige.  

Et Skytterting har en kostnad på ca. 300 000 kroner i reise- og oppholdsutgifter når det det 

dekkes to overnattinger for tingrepresentanter. I tillegg kommer utgifter med eks. trykking 

av tingdokumenter og protokoll. Et skytterting annethvert år vil således frigjøre i over 

300 000 kroner til andre formål de år tinget ikke arrangeres. 

Behov for årlige Skytterting? 
Selv om antall saker har holdt seg relativt stabilt til Skyttertinget, har praksis de senere år 

vært at man har klart å avholde Skyttertinget på en dag. Om det skulle bli noen flere saker 

når Skyttertinget skulle bli toårig, mener administrasjonen at man da i større grad kan 

benytte muligheten for to dagers Skytterting.  

Skytterting annethvert år vil trolig også medføre at det først og fremst blir de større 

organisasjonsmessige sakene som fremmes til behandling på Skyttertinget. 

Administrasjonen ser heller ikke at det er gode eksempler på at organisasjonen i 2016 

trenger årlige Skytterting for god styring eller innføring av viktige endringer i organisasjonen. 

Hvis en slik situasjon skulle oppstå, så har man uansett mulighet til å innkalle til 

ekstraordinært Skytterting.     

Skytterting annethvert år – på Landsskytterstevnet   
Administrasjonen mener imidlertid at man fortsatt bør ha Skyttertinget i forbindelse med LS, 

selv om det bare avholdes annet hvert år. For belastningen for de sentralt ansatte er 

tidspunktet for når Skyttertinget avholdes underordnet, selv om et Skytterting utenom LS vil 

medføre mindre belastning på administrasjonen under gjennomføringen av LS.   

Som Nordfjord skyttersamlag påpeker, ser imidlertid administrasjonen gode argumenter 

med å holde fokus på det sportslige under LS, uten at dette kan sies å være et avgjørende 

argument for flytting av Skyttertinget utenom LS.  



Administrasjonen ser for seg en behandling av denne saken slik at man på Skyttertinget 2016 

avgjør om Skyttertinget skal avholdes annethvert år, eller om det fortsatt skal være årlig. 

Eventuelle forslag om andre tidspunkt for avholdelse av Skyttertinget kan fremmes til 

Skyttertinget i 2018. 

Kontrollkomité 

Når det foreslås at Skyttertinget skal avholdes annethvert år, medfører det at man samtidig 

bør sette ned en kontrollkomité som får i mandat å fastsette regnskapene. Administrasjonen 

foreslår at det opprettes en kontrollkomité på 3 personer på Skyttertinget i 2016, som får 

som mandat hvert år å fastsette årsregnskapene og årsberetningen etter regnskapsloven. 

Kontrollkomiteen skal skrive en rapport fra hvert regnskapsår som blir forelagt ved 

påfølgende Skytterting. Eksempelvis skal kontrollkomiteen legge fram en rapport om både 

regnskapsåret 2016 og 2017 til Skyttertinget 2018.  

Fordelen med en slik praksis er også at organisasjonen vil holde seg innenfor 

regnskapslovens bestemmelser om innsending av regnskapene til regnskapsregisteret. Slik 

det er nå så har vi utfordring med dette da Skyttertinget ikke avholdes før månedsskiftet 

juli/august.   

Valg på Skyttertinget 
Videre legger administrasjonen opp til at alle tillitsvalgte som sitter i verv eller velges i 2016 

blir på valg i 2018. Et utgangspunkt for ny valgordning er at alle er på valg annet hvert år, og 

dette vil i forslaget fra administrasjonen gjelde for Skyttertinget 2018 og videre framover. 

Det er liten risiko for at alle trekker deg samme år, og valgkomiteen har uansett god tid på 

seg til å finne nye kandidater. Dette vil også forenkle valgsystemet og gjøre det mer 

oversiktlig i forhold til dagens relativt innfløkte system med ulike valgperioder til ulike verv.  

Tildeling av Landsskytterstevnet 
Tildeling av Landsskytterstevnet vil etter administrasjonens forslag bli slik at Skyttertinget 

tildeler to stevner ad gangen, det vil si at arrangørene får hhv. 3 og 4 år til forberedelser. 

Mye av planleggingen gjøres i forbindelse med søknaden, og administrasjonen mener at det 

vil være uproblematisk for søkerne å tilpasse seg et nytt system. Fram til 2004 ble da 

tildelingen også gjort tre år i forkant av stevnet.  

Alternativt kan man gå for en løsning hvor stevnene tildeles 4 og 5 år før mesterskapet. 

Administrasjonen vil ikke tilrå en slik løsning, da vi mener det er nok tid med 3 og 4 år. Med 

en 5-årsturnus for landsskytterstevnene, kan man faktisk komme i en situasjon der en 

arrangør må søke neste stevne før man har arrangert sitt allerede tildelte stevne. Det mener 

administrasjonen ikke er nødvendig verken for DFS sentralt, arrangørene, eller de som skal 

bevilge offentlig støtte til arrangementet.    

Turnus for Landsskytterstevnet må komme opp som sak i 2018, da nåværende turnus går 

fram til 2021. Administrasjonen foreslår at sted for Landsskytterstevnet 2021 og 2022 vedtas 

på Skyttertinget i 2018. Det må således i denne saken vedtas at turnus for 

Landsskytterstevnet forlenges med ett år, slik at Vestlandet landsdel gis turnus i 2022, som 

er i tråd med nåværende turnus. Sak om ny turnus for Landsskytterstevnet i 2018, vil således 

omfatte fra og med 2023, og så langt Skyttertinget bestemmer.  



Skyttertingsmiddag 
Når det gjelder det praktiske i forbindelse med eksempelvis den årlige Skyttertingsmiddagen, 

ser administrasjonen for seg at det i forbindelse med Landsskytterstevnet blir avholdt en 

årlig LS-middag. Dette både de år det arrangeres Skytterting og de år det ikke er Skytterting. 

Praksis har vært at det er kommunen hos arrangørstedet som er vertskap og betaler for 

denne middagen. Dette tenkes videreført i betingelsene for LS-arrangementet til alle 

arrangører som i dag. Til denne middagen tenker administrasjonen at samlagslederne 

inviteres som i dag, uten å dekke reise- og overnattingskostnader det år det ikke er 

Skytterting. Ved et forslag om å legge Skyttertinget utenom LS, vil en eventuell tingmiddag 

måtte dekkes av organisasjonen selv. Dette vil bli en «enklere» middag en dagens 

tradisjonelle tingmiddager, der maten er inkludert i en fullpensjonspris.  

 

 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak for 

Skyttertinget 2016: 

1. Skyttertinget skal fra og med 2016 gjennomføres annethvert år i forbindelse med 
Landsskytterstevnet, slik at 2017 blir første år det ikke skal avholdes Skytterting. 

 
2. Det velges et kontrollutvalg på 3 personer på Skyttertinget 2016, som får i mandat å 

fastsette årsregnskapene og årsberetningen etter regnskapslovens bestemmelser. De gis 
frist til 1. mai påfølgende regnskapsår til å gi en rapport om fastsettelsen. Denne 
forelegges Skyttertinget.   

  
3. Alle som etter nåværende valgturnus skulle vært på valg 2017, får forlenget sin 

valgperiode fram til Skyttertinget 2018.  
 

4. Fra og med Skyttertinget 2018 er funksjonstiden to år for Norges Skytterstyre og alle 
andre utvalg og komiteer som velges på Skyttertinget.  

 
5. Skyttertinget 2016 vedtar at nåværende turnus for Landsskytterstevnet utvides med ett 

år, slik at Vestlandet landsdel gis turnus for Landsskytterstevnet i 2022. Skyttertinget 
2018 tildeler Landsskytterstevnet for 2021 og 2022. Sak om videre turnus fra og med 
2023 vedtas på Skyttertinget i 2018.  

 
6. Øvrige reglementsmessige endringer som er påkrevd i forbindelse med innføring av 

denne toårsturnusen, fremmes for Skyttertinget 2018. 
 

Oddbjørn Meland fremmet følgende forslag: 

Dagens ordning med årlige Skytterting opprettholdes. 

Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2016 til å fatte følgende vedtak:  

Administrasjonens forslag vedtas. Vedtatt med 5 mot 2 stemmer. Brovold, Skaug, 

Gjerstad, Knutsen og Hovland stemte for administrasjonens forslag, mens Meland og 

Knudsen stemte for Meland sitt forslag. 



 Sak 35/2016  Tingsak: Forslag om endring av klassesetting 100 meter 

 

Med bakgrunn i vedtak på Skyttertinget 2013 (sak 6, 7 og 10), vedtok Norges Skytterstyre i 

sitt møte i november 2014 (sak 94) å nedsette et utvalg som skulle gjennomgå 

konkurranseklassene og skyteprogrammene i DFS (jfr. Skytterbokas kapittel 7 og 11). Dette 

med sikte på å skape økt oppslutning og interesse for DFS-aktiviteter. På dette grunnlag 

skulle utvalget fremme sine anbefalinger til eventuelle endringer i dagens regelverk. 

Spesielt skulle utvalget gi anbefalinger om en eventuell flytting av klasse V65 fra 100 til 200 

meter, samt om klasse 1 skulle flyttes fra 200 til 100 meter, jfr. sak 6 og 7 på Skyttertinget 

2013. Det samme gjaldt hvilke klasser som skulle omfattes av dopingreglementet, jfr. sak 10 

på Skyttertinget 2013. 

Utvalget ble gitt følgende sammensetning: 

Egil Sotnakk (leder), Roy Håkstad, Steinar Paulsen, Ellen Forseth, Åse Marit Myrvang,  

Oddbjørn Meland og Kjell Strand Hovland. Terje Vestvik (sekretær fra administrasjonen) 

Utvalget ble gitt frist til 1. februar i 2016 med å levere sin innstilling til Norges Skytterstyre. 

I mars 2016 vedtok Norges Skytterstyre at saksbehandlingen av Sotnakk-rapporten skulle 

deles i fem ulike saker, hvorav «Forslag til endring av klassesetting 100 meter» er en av disse 

(sak 016/2016). Det ble videre vedtatt å sende høringsbrev til skytterlag og samlag angående  

Sotnakk-utvalget sine anbefalinger. Totalt mottok Skytterkontoret 41 besvarelser.  

Administrasjonens drøfting 

Administrasjonen mener Sotnakk-utvalget har gjort en god jobb, og vi er i store trekk enige i 

mange av utvalgets anbefalinger. Samtidig er det flere av de foreslåtte endringene som kan 

gjøres annerledes, og noen av forslagene som bør avventes til senere.  

Her følger administrasjonens drøftinger rundt klassesystemer på 100 meter: 

Målsettingen må være at flest mulig skal få et tilbud om å skyte. Generelt legger 

administrasjonen til grunn at endringer må være forankret i en forventning om større 

nyrekruttering og en mykere overgang til ståendeskyting for ungdomsskytterne. Dette vil 

forhåpentligvis gjøre at flere starter med skyting, og at frafallet blir mindre.  

Aspirant og Skytterklassen 

I dagens system har aspirant-klassen fungert som en nybegynnerklasse for både ungdom og 

voksne på 100 meter. Sistnevnte har vært en prøveordning i 2015 og 2016.Vi mener at 

Sotnakk-utvalget er inne på noe da de foreslår en egen nybegynnerklasse for voksne på 100 

meter.  

Sotnakk-utvalget foreslår å innføre en nybegynnerklasse for voksne på 100 meter kalt 

«Skytterklassen». Administrasjonen støtter dette forslaget, og viser samtidig til at et stort 

flertall av samlagene også er for innføringen av denne klassen. Hensikten med en slik klasse 

er at terskelen for å kunne delta på skyting som voksen skal være lav. Gjennom å ha en 

nybegynnerklasse på 100 meter for voksne legger vi til rette for at man kan delta på skyting 



uten å investere i eget utstyr. De fleste skytterlag har nå både lagsvåpen i kaliber .22, 

skytterhansker, jakker og reimer til utlån.  

Administrasjonen mener imidlertid at navnet «Skytterklassen» er uheldig. Skytterklassen er 

allerede i bruk i skifelt og skogsløp, og betegner her skyttere som ønsker å delta, men ikke 

har fysiske forutsetninger for å gjennomføre ordinært program. En innføring av navnet 

«Skytterklassen» vil skape forvirring både i forhold til dette, og ikke minst i forhold til alle 

som deltar i bane- og feltskyting allerede regnes som skyttere. Ordet «Aspirant», selv om det 

nå er godt innarbeidet, er også et ord som kan skape forvirring og misforståelser blant 

personer som ikke er kjent med sporten.  

I likhet med DFSU mener administrasjonen derfor at dagens Aspirant-klasse med fordel kan 

deles i to, én for ungdom og én for voksne, men med en fellesbetegnelse. Dette navnet bør 

være «Nybegynner ungdom (NU)» og «Nybegynner voksen (NV)». Dette vil skape forståelse 

for betingelsene for deltakelse i klassen, både innen organisasjonen og blant media og 

publikum.  

«Nybegynner ungdom» skal fortsette som dagens aspirant-klasse, men med øvre 

aldersgrense 15 år. 

«Nybegynner voksen» skal være en klasse som skal kunne delta på samtlige stevner i DFS 

opp til og med Landsskytterstevnet. Dette kan potensielt bli en stor og populær klasse på LS 

hvor foreldre og andre kan delta på «Norges viktigste sportsarrangement». 

Administrasjonen mener av klasse NV bør kunne skyte med alle tillate kaliber i DFS, og uten 

støtte. Skyttere som skyter i denne klassen kan når som helst, også i løpet av året, velge å gå 

over i en annen klasse så lenge han eller hun er kvalifisert for denne klassen. Man kan ikke 

gå tilbake til denne klassen hvis man går over til, eller har skutt i en annen klasse før.  

«Nybegynner voksen»-klassen skal være med rangering. Argumentet som brukes i aspirant-

klassen for å ikke ha rangering er ikke gjeldende her. Det er naturlig å anta at de personene 

som deltar i klasse NV «takler» å bli rangert. 

Det legges opp til at det skal være 100 % premiering i klassen i form av standardmerke eller 

gjenstandspremie anskaffet av skytterlaget. Administrasjonen tror standardmerker, kalt 

«Nybegynnermerket» i tre valører, vil være en fin form for premiering som kan bidra til 

motivasjon blant skytterne. Valørene gylt, sølv og bronse tildeles skytteren etter oppnådd 

poengsum i de aktuelle stevnet. I tillegg til å fungere som motivasjon kan merket være et fint 

minne for deltakere som f. eks. deltar på Landsskytterstevnet for første gang. 

Prisen på et slikt merke vil ikke være spesielt høy og derfor anbefales det at klassen betaler 

samme innskudd som ungdomsklassene. På denne måten vil ikke påmeldingsavgiften være 

for høy og dermed i tråd med formålet til klassen (lavterskel-tilbud). 

Skyteprogrammet for nybegynnerklassene bør være slik Sotnakk-utvalget skisserer, 25 skudd 

liggende på 100 meter og 30 skudd på finfelt. På denne måten kan alle delta, også voksne 

nybegynnere med kaliber .22. 

 



Rekrutt 

Administrasjonen mener denne klassen skal fortsette som i dag, og mener i likhet med 

Sotnakk-utvalget kap. 2.4 at navnet bør endres til «Rekrutt 11-13 år» for å skape økt 

forståelse blant media og publikum. 

Navnet vil i praksis være det samme som i dag, men vil på alle resultatlister, skytekort mm. 

vises med aldersbenevningen. 

Eldre rekrutt 

Administrasjonen mener denne klassen skal fortsette som i dag, og mener i likhet med 

Sotnakk-utvalget at navnet bør endres til «Eldre Rekrutt 14-15 år» for å skape økt forståelse 

blant media og publikum.  

Navnet vil i praksis være det samme som i dag, men vil på alle resultatlister, skytekort mm. 

vises med aldersbenevningen. 

Junior 

Administrasjonen mener denne klassen skal fortsette som i dag, men med noen unntak som 

følger av innføringen av klasse Eldre junior. 

Muligheten til å rykke direkte opp i en av seniorklassene fra denne klassen tas bort. Denne 

muligheten overføres til klasse eldre junior. Administrasjonen foreslår en ordning hvor 

skyttere som har skutt minst ett år i klasse Junior gis mulighet til å rykke opp i klasse Eldre 

Junior på permanent basis. Dette betyr i praksis skyttere som er 17 år, samt de 

sekstenåringer som valgte å gå opp i klasse ER et år tidligere.  

Skyttere i klasse Eldre Junior skal også gis mulighet til å velge fra gang til gang om å delte i 

klasse Junior eller Eldre junior på både bane-, feltskyting og 15 meter. 

En slik ordning gir de skytterne som ønsker å gå videre i klassesystemet før ordinær tid 

mulighet til dette, samtidig som det gir rom for å prøve ut ståendeskyting.  

Administrasjonen mener i likhet med Sotnakk-utvalget at navnet bør endres til «Junior 16-17 

år» for å skape økt forståelse blant media og publikum.  

Navnet vil i praksis være det samme som i dag, men vil på alle resultatlister, skytekort mm. 

vises med aldersbenevningen.  

Eldre junior 

Administrasjonen mener Sotnakk-utvalgets forslag om en egen ståendeklasse på 100 meter 

for ungdom er meget godt og stiller seg bak dette. Det er også et stort flertall av samlagene 

som støtter innføringen av denne klassen.  

En slik klasse vil sikre en mykere overgang til ståendeskyting for ungdomsskytterne. Dette vil 

forhåpentligvis gjøre at flere opplever mestring i stående og dermed fortsetter å skyte også 

som seniorer. Det er som kjent et stort frafall i overgangen mellom junior og senior i dagens 

system, og denne klassen vil forhåpentligvis kunne bidra til å motvirke dette.  

Administrasjonen mener imidlertid at klassen bør omfatte to årganger, 18 og 19 år, og ikke 

kun 18 år, slik Sotnakk-utvalget mener. På denne måten sikrer vi en likhet med de øvrige 



klassene på 100 meter, samtidig som at klassen blir større om dermed omfatter flere 

skyttere. En klasse med kun 18-åringer vil etter alt å dømme bli svært liten og kan føre til at 

klassen får lavere status blant skytterne. Lav status på denne klassen kan gjøre at de fleste 

likevel velger å gå rett over i seniorklassen, og dermed er hensikten med klassen borte (dette 

er blant annet påpekt i både DFSU og Nordfjord skyttersamlags høringsbrev). 

Ved å innføre en toårig ståendeklasse blir dessuten overgangen til 200 meter og 

seniorskyting enda «mykere» for ungdomsskytterne. Dette gjør at skytterne får tid og 

mulighet til å utvikle seg i konkurranse med jevnaldrende, og ikke eldre og erfarne skyttere 

som har trent stående i mange år. Dette medfører også at det blir naturlig å la de skytterne 

som kvalifiserer til det rykke direkte opp i klasse 5 når de blir seniorer.  

Skyttere på 16 og 17 år i klasse junior kan velge å rykke opp til denne klassen frivillig, men de 

må ha skutt minst ett år i klasse Junior. Det skal være mulig for skytterne i eldre junior å 

velge mellom å delta på 100 meter eller 200 meter fra gang til gang. Deltar skytteren på 200 

meter skal skytteren delta i klasse 4. Skyttere på 18 og 19 år kan også på frivillig velge å rykke 

opp til seniorklassene på permanent basis, men de må da ha skutt minst ett år i klasse Eldre 

Junior. Skytteren rykker da opp til den klassen den er kvalifisert for etter resultater fra klasse 

EJ.  

Denne ordningen betyr i praksis at man tidligst kan bli seniorskytter på permanent basis som 

syttenåring, i dag er dette tallet 15 år (jfr. dagens ordning med frivillige opprykk til å både 

Eldre rekrutt, Junior og senior). Alderen for når man kan prøve seg som ståendeskytter for 

første gang endres ikke i forhold til dagens ordning.  

Klassen får eget mesterskap på 100 meter på lik linje med de andre rekrutteringsklassene. 

Klassen skal skyte grovfelt med eget mesterskap på lik linje som administrasjonen foreslår 

angående klasse V55 og klasse 2 i sak 036/2016. Skytterne som ønsker å konkurrere om 

seniormesterskap, f. eks. NM Felt, kan velge dette, men må da delta i klasse 4 eller 5 (etter 

klassesetting).  

I likhet med de resterende klassene på 100 meter mener administrasjonen at navnet på 

klassen bør være «Eldre Junior 18-19 år».  

Overgangsfasen til ny eldre junior-klasse bør innføres slik at alle de som kvalifiserer for 

klassen skal skyte i klassen fra og med 2017. Skyttere som allerede har skutt 200 meter og 

ønsker å fortsette med dette får anledning til dette.  

Veteran 65 og Veteran 73 

Sotnakk-utvalget og DFSU foreslår at veteranklassene bør deles etter nivå og ikke alder. 

Hovedargumentet for dette er at dette vil de skytterne som ikke når opp i sine nåværende 

klasser en mulighet til å komme nærmere toppen i sin klasse. Som Sotnakk-utvalget skriver 

vil «skyttere på et lavere ferdighetsnivå bedre sin sjanse til premie». 

Sotnakk-utvalget skal imidlertid ha annerkjennelse for å bringe temaet på dagsorden. Nivået 

i veteran-klassene har etter hvert blitt skyhøyt. Administrasjonen frykter, i likhet med 

Sotnakk-utvalget, at dette kan bidra til å «skremme bort» skytterne som ikke skyter i sjiktet 



348-350. Dermed mister vi bredden i veteranklassene, og dette er uheldig for 

organisasjonen.  

Administrasjonen foreslår imidlertid å ikke endre klassestrukturen til veteranklassene i 

denne omgang. Hovedargumentet for dette er at dagens system fungerer greit. Det er 

dessuten mye som tyder på at dagens deling på alder har en bred støtte ute blant skytterne. 

I tillegg viser et flertall av høringsuttalelsene til samlagene at det fortsatt er et ønske om 

aldersdeling.  

Uttalelse fra DFSU 

DFSU er enig i at klassene ASP, R, ER og J skal videreføres. DFSU stiller seg svært positive til 

innføringen av en eldre junior-klasse med seniorprogram på 100 meter, men mener at 

klassen med fordel kan omfatte to årganger, henholdsvis 18 og 19 år. Sotnakk-utvalget 

foreslår en ettårig klasse for 18-åringer, men DFSU frykter at dette vi bli en liten klasse som 

dermed får lav status. En økning til to årganger kan gi denne klassen flere deltakere, økt 

status og ikke minst bedre tid for tilvenning til stående.  

DFSU mener Sotnakk-utvalget sitt forslag om videreføring av de gjeldende klassenavn er 

gode, men mener at klassenes alder bør presiserer. Derfor foreslår DFSU at klassene bør 

hete «rekrutt 11-13 år», «eldre rekrutt 14-15 år», «junior 16-17 år» og «eldre junior 18-19 

år». På denne måten beholdes klassenes egenart, samtidig som det skaper forståelse blant 

de som ikke er kjent med skyttersporten.  

DFSU støtter prinsippene for aspirant-klassen og skytterklassen, men mener navnene ikke er 

heldig. Vi mener at «nybegynner ungdom» og «nybegynner senior» er gode alternativer. 

Navnet «skytterklasse» kan skape forvirring i forhold til skifelt og skogsløp hvor denne 

betegnelsen benyttes på deltakere som allerede er skyttere og ikke nybegynnere. Ved 

bruken av betegnelsen «nybegynner» skapes det også forståelse for klassenes premisser og 

gjør at voksne nybegynnere en egen klasse de kan konkurrere i.  

DFSU støtter forslaget om å nivådele veteranklassene på 100-meteren. 

Prioritering 

Administrasjonen mener at innføringen av klasse «Eldre Junior» og til dels «Nybegynner 

Voksen» er de mest ønskede tiltakene per dags dato.  

Administrasjonen anmoder videre Norges Skytterstyre om å vurdere inndeling av 

veteranklassene som neste steg. Den foreslåtte inndelingen fra Sotnakk-utvalget må 

modnes, og det kan dessuten være andre mulige alternativ som er bedre. En utsettelse av 

dette er også i tråd med tilbakemelding fra samlagene.  

En slik prioritering understøttes også av at en større omveltning av klassestrukturen innad i 

organisasjonen kan skape usikkerhet, og utfordringer med tilpasninger av påmeldings- og 

resultatsystem, samt programvare fra skiveleverandørene. Det bør derfor etterstrebes å kun 

gjøre de mest ønskede endringer i første omgang.  

 

 



IT 

En innføring av to nye klasser vil medføre endringer i medlemssystemet Winorg/Mitt DFS. 

Prisen for dette ble i april 2016 estimert til om lag 50.000 kr av leverandøren Winorg.  

Kompetanse  

I Skytterboka kap. 7, under «Kompetanse» (side 7-1), kommer det frem at det kun er 

Skyttertinget som kan endre hovedprinsippene for klassene i DFS. Det vil si at det kun er 

Skyttertinget som kan endre klassesettingen gjennom å enten fjerne eller innføre nye 

klasser. Norges Skytterstyre har derimot kompetanse til å gjøre «øvrige endringer». Dette 

innebærer blant annet navnendringer av klassene, herunder innføring av aldersbenevning 

for de ulike klassene.  

Det anbefales derfor at Skyttertinget kun tar stilling til innføringen av klassene «Nybegynner 

voksen» og «Eldre Junior». I etterkant av Skyttertinget 2016 får Norges Skytterstyre i 

oppgave å se på en eventuell innføring av aldersbenevning på klassene og endring av 

betegnelsen på Aspirant-klassen. 

 

 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak for 

Skyttertinget 2016: 

Følgende endringer i klassene på 100 meter gjøres gjeldende fra og med 1/1-2017. 

1. Skytterboka kapittel 7 

7.221 Aspirant (første linje erstattes) 

Skyttere i denne klassen kan maksimum fylle 15 år i kalenderåret.  

7.222 Klasse Nybegynner Voksen (NY) 

Denne klassen er en lavterskel-klasse for voksne nybegynnere på 100 meter/finfelt. Klassens 

nedre aldersgrense er 16 år.  

Klassen gjennomføres på alle stevner.  

Våpen og ammunisjon: 

I Nybegynner Voksen er alle våpen og kaliber tillatt iht. kap 6.  

Påkledning: 

Det er tillatt å benytte skytterjakke, skytterlue, skytterhanske og albuebeskyttere (iht. 

Skytterbokas pkt. 8.140). Det er ikke tillatt å benytte spesiell skytebukse og/eller skytesko. 

Kontroll av bekledning foretas ved opprop/standplassleder. 

Skyteprogram: 

Klassen skyter 25 skudd, 3x5 skudd liggende (15-skudd) og 2x5 skudd liggende (10-skudd) 

ved innendørs- og baneskyting. I feltskyting skyter klassen 30 skudd liggende finfelt (5x6 

skudd). Skytetid som for rekruttklassen. Det skytes ikke finaleprogram i denne klassen.  

 



Premiering og rangering: 

Skytterne skal rangeres. 100 % premiering. Premieres med standardmerker i valørene gylt, 

sølv og bronse. Merkene deles ut etter følgende regler: 

Gylt: xxx poeng – xxx poeng 

Sølv: xxx poeng – xxx poeng 

Bronse: xxx poeng eller lavere. 

Stevnearrangør kan velge å anskaffe andre premier. 

Innskudd: 

Klassen betaler samme påmeldingsavgift som aspirant.  

7.229 Klasse Eldre Junior (NY) 

Klassen omfatter skyttere som fyller 18 eller 19 år i kalenderåret. Dessuten skyttere på 17 år 

som har rykket opp fra klasse Junior etter eget ønske. 

2. Øvrige betingelser for klasse Eldre Junior og fullmakt Norges Skytterstyre 

A, Klasse Eldre junior har eget mesterskap både på 15 meter, baneskyting og grovfeltskyting.  

B, Skyttere i klasse EJ kan fritt velge mellom klasse Eldre Junior og klasse 4 fra stevne til 

stevne både på 15 meter, baneskyting og grovfelt. Skytteren skal da skyte i klasse 4 på både 

på 15 meter, 200-300 meter og grovfelt. De kan da også kvalifisere seg til finaleomgang på lik 

linje med klasse 3-5 på 15 meter, 200-300 meter og grovfelt  

Skyttere som fra året før har minst tre klassesettende resultater på 200/300 meter som 

kvalifiserer til klasse 5 skal skyte i denne klasse.  

C, Norges Skytterstyre får fullmakt til å gjøre endringer på klassebenevelsene, samt andre 

endringer som fremtvinges av regelendringene, eksempelvis opprykksregler. Opprykksregler 

fra klasse Eldre Junior, pkt. 7.230, vedtas av Norges Skytterstyre høsten 2017.  

Jan Åge Gjerstad fremmet følgende forslag: 
Klasse Eldre Junior omfatter skyttere som er 18 år i kalenderåret. 
 
Begrunnelse: 
18-årsklassen (tidligere klasse 1 fram til 1994) er utprøvd tidligere og var en klasse som 
fungerte svært godt for 18-åringene. Om klassen blir for både 18 og 19- åringer kan det 
bli for lang tid å være på 100 meter for denne aldersgruppen. Ett år på 100 meter for 
tilvenning av stående skytestilling kan synes lenge nok. Trolig vil mange 19-åringer heller 
velge å skyte på 200/300 meter, og klassen vil således miste prestisje som en 
mesterskapsklasse for 18 og 19-åringene. Forslaget om at kun 18-åringer skal være med i 
klasse Eldre Junior er også i tråd med Sotnakk-utvalgets innstilling.     
 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2016 til å fatte følgende vedtak:  

1. Administrasjonens forslag angående klasse Aspirant og Nybegynner voksen 
vedtas. Enstemmig vedtatt.  

2. Gjerstad sitt forslag angående Eldre Junior vedtas. Enstemmig vedtatt. 
 



 Sak 36/2016  Tingsak: Forslag til endring av klassesetting 200/300 meter 

 
Med bakgrunn i vedtak på Skyttertinget 2013 (sak 6, 7 og 10), vedtok Norges Skytterstyre i 
sitt møte i november 2014 (sak 94) å nedsette et utvalg som skulle gjennomgå 
konkurranseklassene og skyteprogrammene i DFS (jfr. Skytterbokas kapittel 7 og 11). Dette 
med sikte på å skape økt oppslutning og interesse for DFS-aktiviteter. På dette grunnlag 
skulle utvalget fremme sine anbefalinger til eventuelle endringer i dagens regelverk. 
Spesielt skulle utvalget gi anbefalinger om en eventuell flytting av klasse V65 fra 100 til 200 
meter, samt om klasse 1 skulle flyttes fra 200 til 100 meter, jfr. sak 6 og 7 på Skyttertinget 
2013. Det samme gjaldt hvilke klasser som skulle omfattes av dopingreglementet, jfr. sak 10 
på Skyttertinget 2013. 
 
Utvalget ble gitt følgende sammensetning: 
Egil Sotnakk (leder), Roy Håkstad, Steinar Paulsen, Ellen Forseth, Åse Marit Myrvang, 
Oddbjørn Meland og Kjell Strand Hovland. Terje Vestvik (sekretær fra administrasjonen) 
 
Utvalget ble gitt frist til 1. februar i 2016 med å levere sin innstilling til Norges Skytterstyre. 
 
I desember 2014 (sak 111) la LS-utvalget fram sin rapport etter Landsskytterstevnet i 
2014. Rapporten ble da vedtatt oversendt til utvalget for klassesetting og skyteprogram.  
 
I mars 2015 (sak 18) vedtok Norges Skytterstyre å sende følgende saker til utvalget.  
 

- Forslag fra Sogn Indre: Oppheving av forbud mot betablokker. 
- Forslag fra Vesterålen: Felthurtigskyting i klasse V73 utføres fra liggende 

skytestilling. 
- Forslag fra Agder: Egen jegerklasse på baneskyting 200 m. 
- Forslag fra Akershus: Egen klassesetting på 15 meter.  

 
I sak 9 på Skyttertinget 2015, ble det vedtatt at Nordmør skyttersamlag sitt forslag om 
endring i skytingen om Den norske Skyttermedalje også skulle oversendes Sotnakk-
utvalget.  
 
I mars 2016 vedtok Norges Skytterstyre at saksbehandlingen av Sotnakk-rapporten skulle 

deles i fem ulike saker, hvorav «Forslag til endring av klassesetting 100 meter» er en av disse 

(sak 016/2016). Det ble videre vedtatt å sende høringsbrev til skytterlag og samlag angående  

Sotnakk-utvalget sine anbefalinger. Totalt mottok Skytterkontoret 41 besvarelser.  

Administrasjonens drøfting 
Administrasjonen mener Sotnakk-utvalget sine forslag til endringer på 200/300 meter er 
helhetlig og godt gjennomarbeidet. De har holdt fokus på tilrettelegging for at flest mulig 
skal kunne gis et skytetilbud tilpasset den enkelte skytter. Sotnakk-utvalget har også 
tilrettelagt for et klassesystem som sørger for at skyttere som må benytte ulovlige medisiner 
i tilknytning til dopingreglementet, fortsatt skal få kunne delta i DFS.  
 
Administrasjonen mener allikevel overordnet at de forslag som Sotnakk-utvalget foreslår blir 
for omfattende og komplekse, særlig om mye av det innføres samtidig. Spesielt gjelder det 



de tilpasninger som gjelder skyttere som må benytte betablokkere, samt utvalgets ønske om 
at man uansett ferdighetsnivå skal få kunne skyte i de stillinger som passer den enkelte 
skytter. Administrasjonen er redd for at en så omfattende endring samlet sett vil bli negativt 
mottatt av eksisterende skyttere, og ikke nødvendigvis gi flere skyttere.  
 
Enkeltelementer i forslagene er imidlertid så gode, at organisasjonen bør ta dem med videre, 
når eventuelle flere tilpasninger av klassesystemet skal gjøres. Eksempelvis synes 
administrasjonen at tanken om at alle skyttere skal kunne gis et tilbud om å skyte i de 
stillinger man ønsker, uansett hvor god man blir, er tiltalende. Utvalgets foreslåtte inndeling 
av klassene vil imidlertid i dette tilfelle bli utfordret av stor nivåforskjell i klassene. Spesielt 
vil dette gjelde klasse 1, hvor man kan få liggendespesialister som «ødelegger» for 
nybegynnerne. 
 
Administrasjonen er opptatt av å se de endringer som gjøres på 100 meter og 200/300 
meter i sammenheng. Dette slik at de endringer som gjøres på Skyttertinget 2016 ikke blir 
større enn at de blir oversiktlige og enkle å innfase.    
 
Høringsuttalelsene viser da heller ikke at det er oppslutning for å gjøre omfattende 
endringer, og spesielt får forlaget til endring i klasse 1 og 2 A/B liten oppslutning. Det er 
imidlertid et flertall som støtter Sotnakk-utvalgets ønske om en omlegging av Jegerklassen 
ved å innføre baneskyting for denne.  
 
Det er i høringen videre en negativ tilbakemelding på at skyttere i klasse V55 som må 
benytte betablokkere skal skyte i klasse 2. Administrasjonen er enig i dette, men vil nedenfor 
foreslå et system hvor det gjøres en annen tilpasning i forhold medisinbruk i klasse V55 og 
klasse 2. 
 
1. Jegerklasse 
Administrasjonen støtter Sotnakk-utvalget i at Jegerklassen bør utvides til et tilbud på 
baneskyting. 22 av de 26 samlag som har svart i forhold til det med Jegerklasse støtter en slik 
utvidelse i tråd også med forslaget fra Agder skyttersamlag. 
 
Administrasjonen mener denne klassen bør favne bredere enn bare jegere, og at man 
eventuelt bør endre navnet på klassen. I denne omgang vil det ikke bli foreslått å endre 
navnet på klassen, men at dette kan være noe som Norges Skytterstyre får vurdere etter at 
klassen eventuelt er vedtatt endret.  
 
Maks kaliber 8mm – Ikke rekyldemper  
Administrasjonen mener at «Jegerklassen» bør få et enklere og romsligere regelverk. 
Å åpne opp for gevær med kulestørrelse inntil 8 mm, som Sotnakk-utvalget foreslår, støttes 
også av administrasjonen. Det bør heller ikke innføres noen vektbegrensning på våpenet. 
Rekyldemper bør imidlertid ikke være tillatt, og administrasjonen er her i tråd med Sotnakk-
utvalget.   
 
Ingen kikkertbegrensning – avstandsmåler ikke tillatt 
Administrasjonen mener også at dagens begrensning av forstørrelsen på kikkert til 9X skal 
oppheves (jfr. 6.123), da den gir begrensninger for mange med større kikkerter. Den eneste 



begrensning som administrasjonen vil foreslå er at det ikke tillates avstandsmåler i kikkerten 
i forhold til feltskyting. 
 
Alle DFS-skyttere kan velge å delta i Jegerklassen – Kan ikke skyte to ganger 
Dagens begrensning i Jegerklassen som sier at det er kun skyttere fra klasse 1 som kan delta 
vil administrasjonen foreslå å oppheve. Det er ikke noe negativt slik administrasjonen ser det 
at en 5-klasseskytter eksempelvis skulle velge å skyte i denne klassen på et eller flere 
stevner. 
 
Trolig er det «strenge regimet» med at man kun har tillatt skyttere fra klasse 1 å skyte i 
Jegerklassen, bidratt til at klassen ikke har blitt en stor suksess siden den ble innført i 2002. 
Administrasjonen vil imidlertid ikke tilrå at man kan velge å skyte både ordinært i sin klasse 
og Jegerklassen på samme stevnet. Dette vil også medføre noen tekniske utfordringer i 
forhold til påmeldingssystemet.  
 
Jegerklassen på alle organisasjonsnivå 
Administrasjonen mener også at Jegerklassen bør innføres på alle nivå i organisasjonen, slik 
at den også er på Landsskytterstevnet. Her er utvilsomt et potensial til å få med flere 
grupper av skyttere. Det foreslås imidlertid ikke at det skal være mesterskap i klassen. 
 
Mulighet for støtte i feltskyting 
Mange jegere og skarpskyttere i Forsvaret benytter tofot, sandsekk eller annen støtte når de 
skyter. Administrasjonen mener at det lokalt bør åpnes for å tillate støtte med slike  
hjelpemidler i feltskyting for Jegerklassen.  
 
2. Endring mesterskap klasse V55 
Administrasjonen mener at det fortsatt bør være slik at skyttere i klasse V55 skal kunne 
benytte betablokker når de har medisinsk behov for det. Tall fra Folkehelseinstituttet 
understøtter at det er ca. 5% av skytterne i denne klassen som må benytte disse 
legemidlene.   
 
Administrasjonen mener likevel at dagens regelverk bør strammes inn i forhold til 
feltskyting, slik at skyttere i denne klassen ikke skal kunne konkurrere om mesterskap for 
seniorklassen generelt. En V55 skytter kan således ikke kvalifisere seg til to 
mesterskapsfinaler som i dag, og dagens tvil om at det er skyttere fra V55 som vinner 
seniormesterskap med bruk av betablokkere bortfaller.  
 
Dagens system med at skyttere i klasse V55 selv skal melde fra om de benytter betablokkere 
når de er kvalifisert til seniorfinalen, fungerer ikke. Flere ganger har man måtte rette opp 
resultatlister fordi skyttere ikke har sagt fra om dette på forhånd. Dette vil fjerne enhver 
mistanke om at en skytter i klasse V55 kan benytte betablokker når han skyter om 
seniormesterskapet. Administrasjonen kjenner til svært få tilfeller hvor skyttere fra klasse 
V55 har sagt fra på forhånd før mesterskap hvor de har vært kvalifisert til feltfinalen for 2-
5/V55.   
 
Ved at man får kun et mesterskap for skytterne i klasse V55, kan man eventuelt på større 
mesterskap som Landsskytterstevnet velge å ha romsligere skytetid i eksempelvis finalen. 



For ikke å utestenge muligheten for en skytter i klasse V55 til å skyte om 
seniormesterskapet, foreslår administrasjonen at skyttere i denne klassen kan velge å melde 
seg på i klasse 5 på mesterskapene. Da kan hun/han bli mester i seniormesterskapet, men 
ikke i klasse V55.   
 
Administrasjonen ser det også som rettferdig ut fra et likhetsprinsipp at skyttere i V55 kun 
skal skyte om ett mesterskap som de gjør i alle andre klasser. 
 
3. Feltmesterskap i klasse 2 
Administrasjon vil opprettholde dagens regelverk i klasse 2 og fortsatt tillate bruk av 
betablokkere for medisinsk bruk i denne klassen. Det vil fortsatt gjøre denne klassen 
«romslig», og hvor den sportslige prestisjen ikke settes i fokus.  
 
I 2012 ble det innført finaler i baneskyting på mesterskap i klasse 2. Administrasjonen mener 
dette bør utvides til også å gjelde for feltskyting, og at skyttere i klasse 2 således behandles 
likt med klasse V55. Dette også slik da at skyttere i klasse 2 ikke tillates å skyte 
seniormesterskapet. Med administrasjonens forslag vil seniormesterskapet i feltskyting bli 
som i baneskyting, og kun bestå av skyttere fra klasse 3-5. hvor det er absolutt forbud mot 
bruk av betablokkere.     
 
4. Åpen klasse 
Administrasjonen foreslår å videreføre Åpen klasse, men fjerne dagens krav i Skytterbokas 
punkt 7.238 om at generalsekretæren skal godkjenne hvert tilfelle av bruk av forbudte 
medikamenter, herunder betablokkere. Et system hvor skytterne pålegges dette virker 
unødig byråkratisk, samtidig som det virker noe meningsløst at man må bevise at man går på 
betablokker for å få skyte i Åpen klasse. Når det gjelder punktet om søknad i forhold til 
funksjonshemminger, så mener administrasjonen at det bør opprettholdes for å se på 
individuelle tilpasninger.   
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak for 
Skyttertinget 2016: 
 
Følgende endringer i klassesettingen på 200/300 meter gjøres gjeldende fra 1/1-2017. 
 
1. Jegerklassen 

a) Jegerklassen skal benytte kikkertsikte.  
b) Det gis ingen begrensning i kikkertstørrelsen, men i feltskyting er det ikke tillatt 

med avstandsmåler.  
a) Maks kaliber er 8 mm. Det tillates ikke bruk av rekyldemper, hel- og 

halvautomatiske våpen. 
b) Konkurransetilbudet i denne klassen består av baneskyting på 200/300 meter og 

feltskyting.  
c) Skytingen foregår etter samme opplegg som for klasse 1 på 200/300 meter, uten 

mesterskap.  
 



d) Alle skyttere som er klasseført i DFS kan velge å skyte i Jegerklassen fra stevne til 
stevne, men da ikke i sin ordinære klasse i samme stevne. 

e) I feltskyting kan man lokalt bestemme om det skal tillates bruk av tofot, sekk eller 
lignende til støtte.   

f) Norges Skytterstyre gis fullmakt til å endre (Skytterbokas kapittel 6, 7 og 11 i tråd 
med ovenstående.  

 
2. Klasse V55  

a) Skyttere i klasse V55 tillates ikke å skyte om mesterskapet i feltskyting for klasse 
3-5.  

b) Skyttere i klasse V55 kan i feltskyting fra stevne til stevne velge å skyte i klasse 5.  
c) Norges Skytterstyre gis fullmakt til å endre Skytterbokas kapittel 11 og 12 i tråd 

med ovenstående.  
 
3. Klasse 2 

a) Det innføres mesterskap i feltskyting i klasse 2 etter samme betingelser som 
klasse V55.   

b) Skyttere i klasse 2 tillates ikke å skyte om mesterskapet i feltskyting for klasse 3-5. 
c) Skyttere i klasse 2 kan i feltskyting fra stevne til stevne velge å skyte i klasse 5.  
d) Norges Skytterstyre gis fullmakt til å endre Skytterbokas kapittel 11 og 12 i tråd 

med ovenstående. 
 
4. Åpen klasse 
Skytterbokas punkt 7.238 punkt 1 tredje setning endres til: 
 
Generalsekretæren skal godkjenne hvert tilfelle hvor funksjonshemminger gjør at skytteren 
ikke kan stille innenfor DFS alminnelige reglement   
 
Jens Sverre Knutsen fremmet følgende forslag: 
Dagens ordning for klasse V 55 opprettholdes. 
 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2016 til å fatte følgende vedtak:  

1. Administrasjonens forslag angående endringer for Jegerklassen, Klasse 2 og Åpen 
klasse enstemmig vedtas. Enstemmig vedtatt. 

2. Administrasjonens forslag om endring for klasse V55 vedtas. Vedtatt med 6 mot 1 
stemme. Brovold, Skaug, Gjerstad, Meland, Knudsen og Hovland stemte for 
administrasjonens forslag, mens Knutsen stemte for eget forslag.  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 Sak 37/2016  Tingsak: Skyteprogram og skytetider 

 
Utredning fra Sotnakk-utvalget kapittel 4. Skyteprogram og skytetider:   

Utvalget foreslår ingen endringer i skyteprogrammet, men har følgende forslag til endringer i 

skytetider:  

Det innføres lik skytetid på hver av de ulike skytearenaer, innendørs, 100 meter, 200/300 meter. 

 Innendørs og på 100 meter blir skytetidene som følger for alle klasser:  

o 15-skudd: 2 minutt – 3 minutt – 2 minutt. 

o 10-skudd: 3 minutt. (3 minutt og 2 minutt om 10-skudd på 15 meter skytes 

over to serier a 5 skudd for alle klasser. (10 skudd på 4 minutt fjernes som 

alternativ på 15m). 

o Mesterskapsomgang: 2 minutt. 

o Dette gjelder for alle typer programmer. Det gis ikke spesiell skytetid for 

enkeltskuddvåpen. 

 På 200/300 meter blir skytetidene som følger for alle klasser: 

o 15-skudd: 1,5 minutt – 3 minutt – 2 minutt. 

o 10-skudd: 3 minutt. 

o Mesterskapsomgang: 75 sekunder. 

 Tid på prøveskudd på 100 og 200/300 meter for alle klasser endres slik:  

o Før 15-skudd: 3 minutt. 

o Før 10-skudd: 2 minutt. 

o Før mesterskapsomgang: 2 minutt. 

o Prøveskuddtid innendørs beholdes som i dag. 

Utredning fra Sotnakk-utvalget kapittel 5. pkt. 1 Feltskytingsdisipliner og programmer:  

Utvalget foreslår at klasse Eldre Rekrutt kan delta i Stangskyting og felthurtigskyting i sin 

klasse. Utvalget foreslår videre at denne klassen, samt klassene for veteraner over 65 år skal 

ha liggende utgangsstilling i felthurtig. Skyttere i disse klassene kan av den grunn ikke vinne 

mesterskap, eller kvalifisere for finaler i disse øvelsene.  

For begrunnelser vises til Sotnakk-utvalgets utredning.     

Høringsuttalelser fra samlagene 

Høringen viser et flertall av samlagene som støtter Sotnakk-utvalgets konkrete forslag til 

samordning av skytetider, og forslag til justert tid til prøveskudd. Videre gis det stor 

tilslutning til å la klasse Eldre rekrutt konkurrere i Stang- og felthurtigskyting.   

Administrasjonens drøfting 

En samordning av skytetider er nødvendig for å kunne ha full respekt for kommandoer. 

Kommandoen «stans» må ha en absolutt betydning for at sikkerheten skal ivaretas på best 

mulig måte. Elever og foresatte som har gjennomført skyteskole der betydningen av «Stans» 

blir presisert, både forvirre og mister respekten for den opplæring de er gitt. 



Stanskommandoen bør således få den absolutte betydning på alle skyteprogrammer i DFS, 

og som alle lærer å respektere. 

En samordning av skytetider medfører at flere klasser må gjøre tilpassinger i sitt 

skyteprogram, noe som særlig er gjeldende for innendørsprogrammet. Klasse V73 er eneste 

klasse som får skjerpet sitt program noe, ved at skytetiden på mesterskapsomgangen 

reduseres fra 3 – 2 minutter (gjelder både innendørs og utendørs). Dette vil nok enkelte i 

denne klassen oppleve utfordrende, men gjennomførbart. Noen av høringene nevner denne 

problemstillingene spesielt, men flertallet støtter Sotnakk-utvalgets konklusjon. Det er også 

god tradisjon for at finaleomgangen for de beste skal være en hurtigserie, så et alternativ 

med å gå opp til tre minutter for alle klasser støttes ikke av administrasjonen.  

Et høringsinnspill fra samlagene for fortsatt å kunne ha differensierte skytetider, har vært å 

benytte forskjellige signaler for «stans» for å markere varierende skytetider. Dette synes lite 

aktuelt, og hvilken «stans» skal da være den absolutte?   

I dagens program har klasse AG3 og HK416 skytetid på 5 minutter på sine prøveskudd før 15-

skudden når det skytes i lag med kun disse våpnene. Dette særlig av hensyn til AG3 som kan 

være utfordrende å siktejustere. Siktejustering på HK416 er enklere og kan sammenliknes 

med sivile våpen. Ettersom AG3 om få år blir utfaset er det akseptabelt at prøveskuddtiden 

for de militære klassene samordnes med de øvrige klasser.  

Forslaget om å redusere skytetiden for prøveskudd underveis i programmet fra 3 til 2 

minutter er begrunnet i et redusert behov for videre innskyting mellom serier, og et ønske 

om å redusere kostnader. Dagens elektroniske skiver gir god muligheter for nøyaktig 

innskyting før programmet starter. Underveis i programmet får skytterne en absolutt 

tilbakemelding på hvor hvert enkelte skudd sitter, og man kan fortløpende gjøre 

korrigeringer på siktet. Dermed er behovet for prøveskudd vesentlig redusert i forhold til 

tidligere ved bruk av pappskiver.  

Særlig skyttere med stillingsbytter i sitt program benytter prøveskuddtiden underveis i 

programmet i mindre grad til innskyting, og i større grad som forberedelsestid til nest serie. 

De skudd som her skytes er heller en del av dette enn en kontroll av innskytingen. For 

skyttere som kun skyter liggende kunne prøveskuddene vært fjernet, men hensynet til de 

øvrige klasser veier her tyngst slik administrasjonen ser det. Dog ville man ved å fjerne 

prøveskuddene foran 10-skudden og omgangen utendørs få større likhet mellom 

skyteprogrammene innendørs og utendørs. Dette kan også gjøres motsatt ved å innføre 

tilsvarende prøveskudd innendørs. Det vil gi noe lenger gjennomføringstid for hvert lag, og 

slik sett være uheldig ettersom kapasiteten innendørs generelt er mindre enn utendørs.  

Skytetid på prøveskudd foran finaleomgang når den skytes til slutt foreslås endret til 2 

minutter. Kostnadsspørsmålet er i denne sammenheng vesentlig. Det er uheldig når 

ungdomsskyttere skyter en mengde prøveskudd og de likevel var innskutt, med de unødige 

kostander dette medfører. Det å begrense antall prøveskudd for ungdommer, som bare 

pøser ut skudd, er en oppgave for instruktører og ungdomsledere å ta tak i.  



Sotnakk-utvalget har gjennom sin drøfting kommet med forslag om at klasse Eldre Rekrutt 

skal kunne delta i Stangskyting og felthurtigskyting i sin klasse. Utvalget forslår at denne 

klassen, samt skyttere i veteranklasser over 65 år skal ha liggende utgangsstilling i felthurtig.  

Flere samlag har i sin uttalelse foreslått at klasse Eldre rekrutt skal benytte stående 

utgangsstilling i felthurtig. Alle tiltak som kan gi økt aktivitet og interesse må understøttes. 

Ved å gjøre det mindre belastende for veteranskyttere, og å tilrettelegge for en enklere 

oppstart for de yngste, er tiltak til å fremme disse øvelsenes utbredelse.  

DFSU har drøftet Sotnakk-utvalgtes utredning og støtter forslaget om samordning av 

skytetider på alle arenaer, og forslagene til tilpassing av skytetider. DFSU støtter videre 

forslaget om at klasse eldre Rekrutt kan delta i Stang- og felthurtigskyting med liggende 

utgangsstilling i felthurtig.  

Konklusjon 

o Det er ikke ønskelig å endre dagens konkurranseprogrammer.  

o Samordning av skytetider er nødvendig for å oppnå respekt for kommandoer og 

ivareta det sikkerhetsmessige på skytebaner.  

o De foreslåtte justeringer av skytetider synes å være hensiktsmessige.  

o Klasse Eldre rekrutt kan konkurrere i sin klasse i Stang- og felthurtigskyting. 

o Klasse Eldre rekrutt, V65 og V73 benytter utgangsstilling liggende ferdigstilling i 

felthurtig.  

 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak for 

Skyttertinget 2016: 

Følgende endringer i skyteprogrammene på 15m, 100m, 2/300m innføres med virkning fra 

start innendørssesongen 2016/2017:  

 15 meter og på 100 meter for alle klasser: 

o 15-skudd: 2 minutt – 3 minutt – 2 minutt. 

o 10-skudd: 3 minutt.  

o 10-skudd: 3 minutt + 2 minutt på 15 meter om serien skytes over to serier.  

o 10-skudd på 4 minutt fjernes som alternativ på 15m. 

o Mesterskapsomgang: 2 minutt.  

o Det gis ikke spesiell skytetid for enkeltskuddvåpen. 

 På 200/300 meter for alle klasser: 

o 15-skudd: 1,5 minutt – 3 minutt – 2 minutt. 

o 10-skudd: 3 minutt. 

o Mesterskapsomgang: 75 sekunder. 

 Tid på prøveskudd på 100 og 200/300 meter for alle klasser: 

o Før 15-skudd: 3 minutt. 

o Før 10-skudd: 2 minutt. 

o Før mesterskapsomgang: 2 minutt. Gjelder også ved omgang til slutt.  



o Prøveskuddtid innendørs beholdes som i dag. 

o Prøveskudd når det skytes mot pappskiver beholdes som i dag.  

Følgende endringer vedtas for Stang- og felthurtigskyting med virkning fra 2017: 

o Skyttere i klasse Eldre Rekrutt kan delta i Stangskyting og felthurtigskyting i sin 

klasse.  

o Klasse Eldre Rekrutt og V65 og V73 benytter liggende ferdigstilling som 

utgangsstilling i felthurtigskyting. Rembruk som for øvrige klasser (påmontert 

gevær, men ikke på arm). 

o Skyttere fra disse klassene kan ikke vinne mesterskap eller kvalifisere for finale 

i felthurtig. Skyttere som konkurrere i disse klassene kan ikke frivillig benytte 

stående utgangsstilling for på den måten kunne konkurrere om mesterskap.  

Norges Skytterstyre gis fullmakt til å innarbeide endringene til det øvrige regelverk.   

Oddbjørn Meland fremmet følgende forslag: 

Dagens ordning med 3 minutt skytetid for klasse V73 på mesterskapsomgang opprettholdes. 

Jan Åge Gjerstad fremmet følgende forslag: 

Det innføres 2 minutt skytetid på liggende 5-skuddserie på 200/300 meter. 

Kjell Strand Hovland fremmet følgende forslag: 

Klasse 1 skal benytte liggende ferdigstilling som utgangsstilling i felthurtigskyting.  

Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2016 til å fatte følgende vedtak: 
 

1. Administrasjonens forslag til skytetider 15 meter og på 100 meter vedtas. Vedtatt 
med 5 mot 2 stemmer. Brovold, Skaug, Gjerstad, Knutsen og Hovland stemte for 
administrasjonens forslag, mens Meland og Knudsen stemte for Meland sitt 
forslag. 

2. Administrasjonens forslag til skytetider på 200/300 meter vedtas. Vedtatt med 5 
mot 2 stemmer. Brovold, Knutsen, Meland, Knudsen og Hovland stemte for 
administrasjonens forslag, mens Gjerstad og Skaug stemte for Gjerstad sitt 
forslag. 

3. Administrasjonens forslag til endring av tid på prøveskudd på 100 og 200/300 
meter vedtas. Enstemmig vedtatt. 

4. Administrasjonens forslag til endringer på Stang- og felthurtigskyting vedtatt med 
4 mot 3 stemmer. Brovold, Skaug, Meland og Knudsen stemte for 
administrasjonens forslag, mens Hovland, Knutsen og Gjerstad stemte for Hovland 
sitt forslag.     

 

 

 

 

 



 Sak 38/2016  Tingsak: Forslag om å innføre offisielle landsdelskretsst4evner 15 meter 

 
Akershus skyttersamlag fremmet til Skyttertinget 2015 forslag om å innføre obligatoriske 
landsdelskretsmesterskap på 15 meter fra 2016. Hovedbegrunnelsen fra Akershus er at den 
enorme interessen og deltakelsen på 15 meter de siste årene burde medføre at 
mesterskapene blir offisielle. 
 
Forslaget ble etter et forslag fra Nordfjord skyttersamlag utsatt og oversendt Norges 
Skytterstyre for videre behandling. Forslaget fra Nordfjord fikk 42 stemmer, mens forslaget 
til Akershus fikk 14 stemmer. 
 
Administrasjonens drøfting 
Historisk bakgrunn: 
15 meterskytingen har nå i over 30 år vært den viktigste rekrutteringsarenaen i DFS. 
Interessen for 15-meterskyting på 1970- og tidlig 80-tall, medførte at det i 1984 ble innført 
samlagsmesterskap på 15 meter som et offisielt mesterskap i samlagene. Opp gjennom 
1980- og 1990-tallet økte oppslutningen om 15-meterstevnene så mye i vinterhalvåret, at 
Skytterstyret fant det nødvendig å klargjøre at denne disiplinen ikke måtte gå på bekostning 
av feltskytingen i vinterhalvåret. Skyttersamlagene ble således oppfordret til å begrense 
sesongen til perioden fra oktober til januar. 
 
Etter år 2000, og spesielt etter innføringen av elektroniske skiver også på 15 meter, ble det 
enda større oppslutning om innendørsaktiviteten. Noen landsdelskretser begynte da å 
arrangere stevner med større geografiske nedslagsfelt enn samlagene. Det medførte at 
Skyttertinget i 2009 vedtok at landsdelskretsene frivillig kunne vedta å innføre 
landsdelskretsstevner. Så langt har 7 av 9 landsdelskretser innført dette mesterskapet (ikke 
Hordakretsen eller Nord-Norge krets).  
 
Fra og med 2013 ble det vedtatt at dagens utendørsprogrammer skulle likestilles med det 
opprinnelige innendørsprogrammet på 25-skudd. De som nå avholder landsdelskretsstevner 
benytter begge programmer på 25-skudden, mens det benyttes både offisielt og 
selvkomponerte programmer for finaleavvikling, som enten skytes fortløpende eller med en 
egen finale til slutt.    
 
Generelt om 15-metersskyting  
Det er innendørs på 15 meter at de aller fleste skyttere gjør sitt første møte med DFS 
gjennom skyteskole eller andre tilbud i skytterlaget. Skyting på 15 meter har først og fremst 
blitt sett på som den viktigste rekrutteringsarenaen for klargjøring til DFS sine 
hoveddisipliner som foregår ute gjennom feltskyting og baneskyting. Tilbudet med stevner 
på 15 meter er svært godt over hele landet, og på generelt grunnlag kan det således sies at 
det ikke trengs ytterligere stimulering av denne aktiviteten i DFS.    
 
Sotnakk-utvalgets vurdering 
Sotnakk-utvalget har drøftet forslaget fra Akershus skyttersamlag om å innføre offisielle 
landsdelskretsmesterskap på 15 meter. De har konkludert med at dagens system hvor det er 
frivillig og opp til landsdelskretsene selv å bestemme, er en ordning som bør fortsette. 
Utvalget ser ikke at det er nødvendig å gjøre et slikt vedtak for å styrke 15 meterskytingen. 



De mener også at det å pålegge alle landselskretser å arrangere offisielle stevner ikke er 
veien å gå. Lange avstander og skivekapasitet på skytebanene har gjort at enkelte 
landsdelskretser ikke arrangerer dette uoffisielle mesterskapet.   
 
I «høringen» til Sotnakk-utvalgets rapport har 15 samlag svart at de støtter denne 
vurderingen, mens 12 av samlagene ønsker offisielle landsdelkretsstevner. Man ser her noen 
geografiske forskjeller, blant annet at bare ett samlag fra Hordakretsen og ingen fra Nord-
Norge krets ønsker innføring av offisielle stevner.  
 
Administrasjonens vurdering 
Administrasjonen er i tråd med Sotnakk-utvalget enig i deres konklusjon om at dagens 
ordning med uoffisielle landsdelskretsstevner fungerer godt. 15-meterskytingen foregår i 
stort omfang uten at man trenger å stimulere til flere offisielle mesterskap. Innføring av et 
offisielt mesterskap krever ressurser i form av sentralt innførte medaljer, og at man burde 
hatt et felles skyteprogram som alle landsdelskretser hadde fulgt på stevnet. 
Administrasjonen ser ikke dette som hensiktsmessig ressursbruk, men at det det må være 
opp til landsdelskretsene selv å ha frihet til hvordan dette skal organiseres.  
 
Når man ser på hvordan de ulike landsdelskretsene arrangerer sine uoffisielle 
landselskretsstevner er det på svært forskjellige måter, Noen har finaler til slutt, mens andre 
pga. større reiseavstander ikke har finaler. Noen arrangerer før jul, mens andre arrangerer i 
januar og februar. Til og med ser man at det arrangeres med finaler som ikke har bakgrunn i 
Skytterboka, men så lenge det er uoffisielle stevner så betraktes dette som ok og innenfor 
landsdelkretsene sin frihet. Alle har således sine argumenter for hvordan dette legges opp 
for å få flest mulig deltakere på sine stevner. En innføring av et offisielt mesterskap hadde 
utvilsomt krevd en mer «strømlinjeformet» gjennomføring, slik at det ble mer likt og 
sammenlignbart mellom alle landsdelskretsene. 
 

 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak for 
Skyttertinget 2016:   
 
Dagens ordning med frivillige og uoffisielle landsdelskretsmesterskap på 15 meter 
opprettholdes. 
 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2016 til å fatte følgende vedtak:  
Administrasjonens forslag vedtas. Enstemmig vedtatt. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Sak 39/2016  
Tingsak: Forslag om endring av skyteprogram for «Den norske 
skyttermedalje» 

 
Skyttertinget 2015 behandlet forslag fra Nordmør skyttersamlag om å endre programmet for 
enkelte klasser i skytingen om Den norske Skyttermedalje. Dette for å stimulere til at flere 
skyttere finner det interessant å delta i denne tradisjonsrike skytingen. Følgende program 
ble foreslått (alt på 200/300 meter): 
 
Klasse 3-5   Program som i dag 
Klasse 2, V55 og junior 5 kne, 5 ligg, grunnlag med 6 kne og 4 ligg, omgang 
Klasse 1, V65 og V73  Samme program, men kun liggende skytestilling 
 
Skyttertinget vedtok enstemmig at saken skulle oversendes til Sotnakk-utvalget for videre 
behandling der. 
 
Sotnakk-utvalget konkluderte ikke med konkrete tiltak angående skyttermedaljen, men 
mener hele reglementet bør gjennomgås med sikte på en forenkling. Et stort flertall blant 
samlagene støtter opp om dette. I høringen svarte 23 samlag at de var enige med Sotnakk-
utvalget, ett samlag ønsket å ha skytingen som i dag, mens de resterende ikke har svart. 
 
Administrasjonens drøfting 
Skytingen om Den norske Skyttermedaljen, eller organisasjonsmedaljen, som den ofte kalles, 
er den mest tradisjonsrike medaljen vi har i Det frivillige Skyttervesen. Medaljen har røtter 
tilbake til 1870, 23 år før DFS ble opprettet. Denne unike historien er i seg selv en god grunn 
til å videreføre medaljen. 
 
Programmet for Den norske Skyttermedalje har endret seg flere ganger i historien. Selv om 
dagens program har vært uendret siden 1960-tallet, er det trolig ikke av stor betydning om vi 
velger å gjøre endringer i dagens program. Det som derimot kan være av betydning for 
saken, er at det gjennom alle tider har vært essensielt å beherske alle de tre skytestillingene. 
 
For mange, og kanskje spesielt den litt eldre garde, henger denne medaljen fortsatt høyt. 
Det er da også både en fin medalje og en ærverdig diplom tilhørende både sølv- og 
gullmedaljen. De siste tiårene har det dessverre vært synkende interesse for denne 
skytingen. Dette har nok ulike årsaker, men utvilsomt var nedleggelsen av Nationen-
skytingen uheldig for interessen. Mange samlag har gjort ulike tiltak for å øke interessen, 
men trenden har likevel vært nedadgående på landsbasis.  
 
Nordmørs forslag vil utvilsomt gjøre skytingen om Den norske Skyttermedalje mer 
interessant for de klassene endringene gjelder. Spesielt for enkelte veteraner, som av 
helsemessige årsaker ikke har mulighet til å skyte andre skytestillinger enn liggende. 
Nordmørs forslag vil imidlertid medføre utfordringer i forhold til sammenlignbar 
vanskelighetsgrad mellom klassene. Forslaget vil slik administrasjonen ser det gi klassene 
som ikke skyter stående vesentlige fordeler. 
 
Administrasjonen er enig i at det bør ses på endringer for å stimulere interessen for 
skyttermedaljen, men tror ikke løsningen er å gjøre det lettere for enkelte grupper. Vi tror 



dette vil gjøre statusen og interessen mindre enn den er i dag blant de som tilhører den 
opprinnelige målgruppen. Under fjorårets behandling drøftet administrasjonen muligheten 
for en egen skyttermedalje på 100 meter. Tanken var at denne skulle være i bronse med 
tilhørende diplom og stjernesystem som dagens skyttermedalje på 2/300m.  
 
Skyteprogrammet var tenkt to 5-skudd serier liggende (5 kne + 5 ligg for junior), deretter en 
10-skudd (6 kne + 4 ligg for junior), før det hele avsluttes med en mesterskapsomgang. På 
denne måten ville man ganske sikkert fått økt deltakelse på skytingen om den norske 
skyttermedalje totalt sett, men spørsmålet er om dette vil gi noen effekt på deltakelsen på 
2/300 meter. Sotnakk-utvalget er også usikre på hvilken status en slik bronse-medalje vil få. 
De stiller spørsmålet om innføring av enda en medalje som skal administreres er nødvendig 
og ønskelig. 
 
DFSU behandlet saken om Den norske Skyttermedaljen før Skyttertinget 2015, og støttet i 
stor grad forslaget om innføring av bronsemedalje på 100 meter. De ønsket denne skytingen 
utvidet til også å gjelde klassene 1, 2, V55 og åpen. Under DFSUs behandling av Sotnakk-
utvalgets rapport, er ikke Den norske Skyttermedalje nevnt. 
 
Under høringen i samlagene på Sotnakk-utvalgets rapport var det noen få samlag som hadde 
kommentarer knyttet til Den norske Skyttermedalje. Ett samlag mente det burde utredes å 
kutte ut stående for alle klasser, for å gjøre skyteprogrammet overkommelig for enda flere 
av våre skyttere. Dette er helt klart en mulighet. Langt flere skyttere enn i dag vil da føle de 
har noe å skyte for, noe som trolig også vil gjenspeiles i deltakelsen. Skal man først gå bort i 
fra det historiske prinsippet om å beherske alle våre tre skytestillinger, vil det trolig være 
enda mer effektfullt om det kun skytes liggende på 2/300 meter for alle klasser. Da vil i 
praksis alle som skyter med grovkaliber ha muligheten til å være med og hevde seg.  
 
Et annet samlag foreslår at hvert skytterlag kan arrangere dette internt i laget, og at 
resultatene rapporteres inn slik som f. eks. dugleiksmerket. Ulempen med dette er at de lag 
med ”tunge” baner alltid vil ha en ulempe sammenliknet med andre lag. Dette vil derfor 
neppe være en god og rettferdig løsning. 
 
Et siste forslag som kom inn er å endre skyteprogrammet og ha skytingen om Den norske 
Skyttermedalje som en del av samlagsmesterskapet. Ved å la innledende skyting (25-skudd) 
for klasse 3-5 telle, vil man ganske sikkert øke deltakelsen. Samlagsmesterskapene i 
baneskyting er normalt ganske godt besøkt. En del samlag ville også sett på det som en klar 
fordel å slippe å ha et eget arrangement for skytingen om organisasjonsmedaljen. For andre 
samlag vil det være motsatt. Der er skytingen om den norske Skyttermedalje et viktig 
arrangement for å opprettholde et godt stevnetilbud lokalt i samlaget. Om man velger å 
endre skyteprogrammet til et ordinært baneprogram for klasse 3-5, er det selvsagt også 
mulig å gi samlagene valgfrihet. Enten kan de arrangere denne skytingen på samlagsstevnet, 
eller de kan velge å ha dette som en egen konkurranse. Utfordringen med å arrangere dette 
på samlagsstevnet blir at samlagene da evt. må sette opp ekstra-lag slik at skyttere utenfor 
klasse 3-5 får muligheten til å skyte om medaljen. Dette er ikke ideelt, men løsbart. 
 
Sotnakk-utvalgets rapport sier at ”hele reglementet bør gjennomgås for en forenkling”. Med 
forenkling tenkes det trolig blant annet på kravene for å få medaljene. Antall medaljer 



regnes i dag ut i fra deltakelsen i samlaget. I tillegg er det satt en nedre grense for poengsum 
som må oppnås for å få medalje. Begge disse poengsummene (230 for sølv og 260 for gylt) 
er regnet for å være veldig lave i forhold til dagens nivå, og det er trolig lenge siden noen har 
”mistet” medaljen på grunn av poengsummen.  
 
Man kan selvsagt velge å heve denne poengsummen slik at de er mer tilpasset dagens nivå, 
men dette er neppe med på å gjøre denne skytingen enklere å forstå og administrere. Da er 
det bedre å enten fjerne poenggrensene helt, eller å si at f. eks. 290 poeng kvalifiserer til gylt 
medalje (evt. stjerne) og 270 poeng kvalifiserer til sølv uavhengig av antall deltakere. Dette 
er både enkelt å administrere og enkelt å forstå. 
 
Et annet tiltak for å forenkle denne skytingen, er å kutte ut kruset, som vinnes hvert 5. år 
man oppnår kravet til sølv. Dette har medført ekstra administrasjon for våre tillitsvalgte, 
samtidig som det har vist seg å ha veldig liten effekt. I tillegg har den ingen historisk verdi, 
ettersom den først ble opprettet i 1999. 
 
Konklusjon 
Administrasjonen mener i tråd med Sotnakk-utvalget at det er viktig å gjøre noen tiltak for at 
interessen for Den norske skyttermedaljen blir bedre. En forenkling av dagens regelverk er 
på sin plass, og dette gjøres best ved å ha faste poengsummer som kvalifiserer til gylt/stjerne 
og sølv. Administrasjonen er også av den oppfatning at ordningen med krus bør opphøre.  
Av mange forslag og alternativer til endringer i skyteprogram, har vi kommet fram til 
følgende alternative løsninger:  
 

1. Programmet beholdes som i dag. 
2. Nordmør skyttersamlag sitt forslag. 
3. Programmet endres til en 25-skudd tilsvarende standard-programmet for klasse 3-5. 

Samtidig får samlagene valgfrihet til å arrangere denne skytingen på den måte som 
passer samlaget best. Enten som en egen skyting som i dag, eller i forbindelse med et 
annet arrangement i samlaget, f. eks. samlagsmesterskapet.  

4. Programmet endres slik at det kun skytes 25-skudd liggende for alle klasser på 2/300 
meter, tilsvarende det programmet klasse 1 skyter i dag.  

 
Administrasjonen anbefaler alternativ 3 med bakgrunn i at hovedargumentet for å 
opprettholde skytingen om den norske skyttermedaljen er dens historiske betydning. Da bør 
man også holde fast på det opprinnelige kravet om å beherske alle tre skytestillinger. 
Samtidig vil dette programmet gi en god effekt når det gjelder deltakelse, ettersom 
samlagene får større frihet til å tilpasse skytingen til egen aktivitet. Forslaget gir også en 
forenkling av medalje- og stjernesystemet sammenliknet med dagens system. 
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak for 
Skyttertinget 2016:   
 
12.160 Den norske skyttermedalje 
Medaljen med tilhørende diplom blir utdelt samlagsvis. Minstekrav for gylt medalje er 240 
poeng og minstekrav for sølv medalje er 225 poeng. 



 
Alle skyttere, unntatt skyttere i klasse aspirant og rekrutt, kan delta i skyting om medaljen. 
Skytteren kan kun oppnå en medalje av hver sort. Vinnes gylt først, kan sølvmedalje oppnås 
siden. Den som står til gylt medalje, men har denne, får gylt stjerne (til å bære i 
medaljebåndet). Gylt stjerne får også den som står til gylt medalje, men får sølvmedalje. 
 
Konkurransen kan avvikles som hjemmebaneskyting i skytterlag, eller ved at to eller flere lag 
går sammen og skyter samlet på en av disse lagenes baner, kretsvise avviklinger eller hele 
samlaget samlet. Samlagene kan også velge å legge skytingen inn under andre arrangement, 
f. eks. samlagsmesterskapet i baneskyting. 
 
Vedtak om hvordan denne skytingen skal foregå fattes av ombudsmøtet.  
 
Det er kun anledning til å skyte i det samlaget skytteren tilhører. 
 
Resultat fra skytingen om skyttermedaljen skal registreres i “Mitt DFS” straks etter at 
skytingen er avholdt. 
 
Skyteprogram: 
Skytingen foregår mot standard DFS-skive på 200 eller 300 meter. Skyteprogrammet er et 
DFS 25-skudds program for klasse 3-5, jfr. Tabell 11.110.  Hvis denne skyting arrangeres som 
egen skyting, er den ikke klassesettende. 
 
All skyting skal foregå med geværer som er godkjent for bruk i Det frivillige Skyttervesen og 
med reglementert avtrekk. 
 
Torben Knudsen fremmet følgende forslag: 
Minstekrav for gylt medalje er 230 poeng og minstekrav for sølv medalje er 220 poeng. 
 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2016 til å fatte følgende vedtak: 
 

1. Administrasjonens forslag angående nytt skyteprogram og gjennomføring av 
skytingen om Den norske skyttermedalje vedtas. Enstemmig vedtatt.  

2. Administrasjonens forslag til poenggrenser for å oppnå gylt medalje og sølv 
medalje vedtas. Vedtatt med 4 mot 3 stemmer. Brovold, Knutsen, Gjerstad og 
Hovland stemte for administrasjonens forslag, mens Knudsen, Meland og Skaug 
stemte for Knudsen sitt forslag.   

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Sak 40/2016  Tingsak: Forslag om endring av lagskyting på Landsskytterstevnet 

 
Sørskogbygda skytterlag har fremmet et forslag til Skyttertinget om å innføre lagskyting for 

ungdom på Landsskytterstevnet. Forslagsstiller mener dette vil være inspirerende for 

ungdommen og at det vil gi noen av de som ikke kvalifiserer seg til felt- eller banefinale en 

ekstra skyting å se frem til. 

Lagskytingen for senior på Landsskytterstevnet ble innført som en prøveordning i 2010 og 

vedtatt som en fast konkurranse fra og med 2011 (tingsak 12/2011). Bakgrunnen for 

opprettelsen av konkurransen var «at en lagskyting på fredag etter Stang- og 

felthurtigfinalen, ville sørge for at det blir mer publikum på arenaen fredag ettermiddag. 

Videre ville det trolig også medføre at flere skyttere og publikummere ble igjen til 

feltfinalene lørdag.»  

Administrasjonens drøfting 

Administrasjonen mener forslaget om å innføre lagskyting for ungdom er god, men ser 

umiddelbart at det ikke lar seg gjennomføre på grunn av tidsplanen. Denne er i dag 

fullspekket og hvis det skal gjøres endringer i programmet vil første prioritet være å korte 

ned tidsplanen – ikke forlenge den. Etter at feltfinalene ble flyttet til fredag, er heller ikke 

den opprinnelige argumentasjonen for å innføre lagskytingen til stede. Men konkurransen er 

populær, og det er lite aktuelt å kutte den ut.  

En innføring av en egen lagskyting for ungdom kan dessuten medføre et krav om å innføre 

lagskyting også for veteraner, noe som ville sprengt tidsplanen ytterligere. 

Forslaget er imidlertid så godt at administrasjonen ønsker å fremme et alternativt forslag 

som kan gjennomføres innenfor dagens tidsskjema. Dette forslaget tar utgangspunkt i en 

endring av dagens lagskyting på 200 meter. Forslaget går i korte trekk på en felles lagskyting 

for samtlige skyttere som deltar på LS. Kåringen vil dermed ikke bare kåre det beste 

ungdomslaget eller seniorlaget, men det beste skytterlaget. 

Administrasjonen ser for seg en lagskyting bestående av fire skyttere hvor to skyttere fra 

klassene 1, 2, V55, V65, V73, R, ER, og J skyter ti skudd liggende på 100 meter og to skyttere 

fra klassene 3, 4 og 5 skyter to etapper på 200 meter bestående av tiskudd (grunnlag). 

Skytteren kvalifiseres på bakgrunn av sitt 25-skuddsresultat på den innledende 

baneskytingen på LS. Det kan diskuteres hvorvidt dette blir rettferdig for klassene V55, 1 og 

2 med tanke på at skiva på 200 meter er vanskeligere enn skiva på 100 meter. For enkelhets 

skyld, og for å øke ungdomsskytternes mulighet til å delta, mener vi imidlertid at dette kan 

forsvares.  

En lagskyting basert på de foreslåtte statutter vil gi flere skytterlag mulighet til å kvalifisere 

seg. På Landsskytterstevnet på Lesja i 2015 var det 261 lag som hadde nok skyttere til å 

kvalifisere seg til lagskytingen etter dagens ordning. Med administrasjonens forslag ville 

dette tallet vært 308 (se vedlegg). Dette er en økning på nesten 20 % og det må ansees som 

en markant økning med tanke på at antall etapper går fra tre til fire. På denne måten vil flere 

av skytterne som deltar på LS en mulighet til å skyte finaleøvelser og dermed aktiveres flere 

skyttere. Forhåpentligvis kan det også bidra til at skytterlagene motiverer flest mulig skyttere 



til å delta på Landsskytterstevnet. Administrasjonen mener i likhet med forslagsstiller at 

dette vil være inspirerende for skytterne, både ungdom, senior og veteran. 

Muligheten for utvikling av lagfølelse, samhold, inkludering og trivsel på tvers av kjønn, alder 

og klasse er en av de viktigste argumentene for endringen av dagens lagskyting. Ved at 

ungdom, senior og veteran konkurrerer sammen på lag vil dette med stor sannsynlighet 

skape viktige bånd innad i laget de på sikt kan nyte godt av. Vi ønsker spesielt å peke på 

muligheten det ligger i å skape bånd mellom ungdomsskyttere og seniorskyttere med tanke 

på å lette overgangen mellom junior og senior for ungdommene.  

Administrasjonen mener med det at forslaget i tråd med DFS sin verdigrunnlag (jfr. 

Langtidsplan 2012-2016) i form av at den er inkluderende, belønner bredde og bidrar til å 

skape samhold og godt miljø. I tillegg mener administrasjonen at forslaget er framtidsrettet i 

form av at det er et arrangement som vil være innbydende for deltakere, publikum og 

media. 

For at gjennomføringen av lagskytingen ikke skal gå ut over oppsatt tidsskjema, og ikke minst 

være spennende for publikum, er regelverket laget slik at det ikke skal være omskytinger ved 

poeng- eller innertierlikhet. Administrasjonen mener dette er en god måte å gjøre det på så 

lenge kriteriene er gjort kjent på forhånd. 

Arrangementsmessig er den foreslåtte lagskytingen mulig å gjennomføre innenfor dagens 

tidsplan. Det vil heller ikke medføre problemer for resultatservice/IT. Prisen for 

oppgradering av resultatsystem er av Kongsberg Target Systems AS estimert til ca. 25.000 kr. 

Administrasjonen vil samtidig påpeke viktigheten av at lagskytingen ikke får status som et 

offisielt Norgesmesterskap (dette har vært foreslått for Skyttertinget tidligere). Et offisielt 

NM kan gi et sterkere ønske om at skytterlagene selv skal få velge ut sine skyttere uavhengig 

av resultatet på LS. En slik ordning kan blir administrativt mer krevende å gjennomføre. En 

innføring av et offisielt NM kan også skape situasjoner hvor skyttere bytter skytterlag for å 

kunne bedre mulighetene til å gjøre det godt i konkurransen. Et slikt elitefokus i skytter-

lagene anses ikke heldig for utviklingen av organisasjonen og er ikke i tråd med DFS sitt 

verdigrunnlag. 

Kompetanse 

Etter Skytterboka kapittel 11 har Norges Skytterstyre kompetanse til å vedta 

administrasjonens foreslåtte endring av programmet for lagskytingen. Det opprinnelige 

forslaget gikk på å innføre en ny konkurranse på LS, noe som ville vært en Tingsak. Norges 

Skytterstyre må selv ta stilling til om de vil ta en avgjørelse i saken slik den nå ligge føre.  

DFSU gjorde følgende vedtak: 

DFSU støtter forslag om endring av lagskytingen på Landsskytterstevnet, og ga 

administrasjonen føringer til videre arbeid med regelverket frem til neste møte i Norges 

Skytterstyre.  

 



Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak for 

Skyttertinget 2016: 

Regelverket for lagskytingen på Landsskytterstevnet, Skytterboka pkt. 11.229, endres til 

nedenstående innhold. Norges Skytterstyre får fullmakt til å gjøre andre endringer i 

Skytterboka som følge av eventuelle regelendringer som foretas. Endringene gjøres 

gjeldende fra og med Landsskytterstevnet 2017. 

Lagskyting (Skytterboka pkt. 11.229) 

Kvalifisering 

Summen av de fire beste skytterne fra hvert skytterlag på baneskytingens 25-skudd under LS 

kvalifiserer skytterlaget til lagskytingen. Ved poenglikhet rangeres skytterlagene etter 

innertierregel på alle fire skyttere. Ved fortsatt likhet om siste plass, prioriteres det laget 

med høyest individuell poengsum, deretter nest høyest osv. Ved fortsatt likhet er det den 

skytteren med høyest antall innertiere som prioriteres, deretter den med nest flest osv.  

 Lagets fire beste skyttere velges ut etter følgende regler: 

 Etappe 1 og 2 er forbeholdt skytterne fra klasse 1, 2, V55, V65, V73, R, ER og J. 
Disse etappene skytes av de to skytterne i laget med høyest poengsum på 
innledende baneskyting uavhengig av klasse og skyteprogram. Den med dårligst 
rangert 25-skuddsresultat skyter første etappe. Den skytteren med det best 
rangert 25-skuddsresultat skyter andre etappe.  

 Etappe 3 og 4 er forbeholdt skytterne fra klasse 3, 4 og 5. Disse etappene skytes 
av de to skytterne i laget med høyest poengsum på innledende baneskyting i de 
nevnte klasser. Den med dårligst rangert 25-skuddsresultat skyter tredje etappe. 
Den skytteren med det best rangert 25-skuddsresultat skyter fjerde etappe. 
 

Ved poenglikhet mellom nest beste og beste skytter skal det rangeres etter innertierregel. 

Ved fortsatt poenglikhet står resultatservice fritt til å tildele skytterne etapper.  

To reserver kan erstatte én av de to etappene på 100m, mens to reserver kan erstatte én av 

de to etappene på 200/300m. Ved eventuell bruk av reserve, skal dette være den skytteren 

fra skytterlaget som har det tredje eller fjerde beste resultatet på 25-skudden innenfor de 

klassene som etappen tilsier. Reserven må skyte den etappen skytteren som ikke kunne 

delta skulle hatt. 

Antall lag som får være med i lagskytingen avhenger av skivekapasitet på den aktuelle 

arenaen. Det kan maksimum delta 50 lag. 

 Gjennomføring 

I lagskytingen skyter samtlige etapper 10 skudd. Etappe 1 og 2 skyter 10 skudd liggende på 2 

minutter på 100 meter. Etappe 3 og 4 skyter 10-skudd (grunnlag) på 3 minutter på 200/300 

meter. Skytterlagene rangeres før hver av de to siste etappene. 

Etappe 1-3 gjennomføres med felles anvisning. 

Etappe 4 gjennomføres med felles anvisning, med unntak for de beste skivene, som anvises 

enkeltvis, styrt av speaker. 



Kåring av vinner og premiering  

Lagene rangeres etter totalsummen for de fire etappene. Det laget med høyest poengsum 

etter fire etapper vinner lagskytingen. 

Hvis det er poenglikhet rangeres lagene etter innertierregel på lagets fire skyttere. Ved 

fortsatt likhet om de tre første plassene rangeres lagene etter fjerde etappes resultat, 

deretter tredje etappe osv. Ved fortsatt likhet om de tre første plassene rangeres lagene 

etter fjerde etappes innertiere, deretter tredje etappe osv.  

Vinnerlaget får aksje i vandrepokal. Man må ha tre aksjer for å vinne pokalen til odel og eie. 

 Skytterne på de tre beste lagene tildeles Åse Moa-medaljen i valørene gylt (1. plass), sølv (2. 

plass) og bronse (3. plass). 

Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2016 til å fatte følgende vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas. Enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Sak 41/2016  Tingsak: Utenlandske statsborgeres deltakelse i DFS aktivitet 

 
Grunnreglenes § 1-4 fastsetter at ”Norske statsborgere som vil støtte landets forsvar og 
som respekterer gjeldende lover og bestemmelser, kan være medlemmer av et tilsluttet 
skytterlag”. 
 
Skyttertinget behandlet i 2011 forslag fra Sunnfjord skyttersamlag om en oppmjuking av 

regelverket, blant annet med bakgrunn i forhold for skoleelever, deres integrering og 

trivsel i lokalmiljøet. 

Vedtak i tingsak 11/2011: 

«Norges Skytterstyre søker Forsvarsdepartementet om fullmakt til å kunne dispensere fra 

Grunnreglenes § 1-4 vedrørende krav til norsk statsborgerskap for å kunne være medlem i 

skytterlag. Dette etter personlig søknad fra utenlandsk statsborger. 

Hovedtrekk i kriteriene for dispensasjon vil være: 

 Søkeren er utenlandsk statsborger, hjemmehørende i land i forsvarsallianse med 
Norge eller tilhørende et av de nordiske land. 

 Har vært bosatt i Norge i minst tre år. 

 Behersker norsk språk tilstrekkelig til at sikkerhet på standplass kan ivaretas. 

 Har anbefaling fra lokalt skytterlag. 

 Vedkommende kan ikke delta i finaler i norsk mesterskap/Landsskytterstevnet 
 

I skolesammenheng kan elever som ikke er norske statsborgere delta i aktiviteter tilrettelagt 

av et skytterlag. Slik aktivitet skal da være organisert av skolen. Slik deltakelse kvalifiserer 

ikke for medlemskap eller registrering som aktiv skytter i skytterlag.» 



I etterkant av vedtaket på Skyttertinget i 2011 sendte DFS brev til Forsvarsdepartementet 
(FD) der vi ba om en vurdering av en slik dispensasjonsadgang. Etter å ha gått noen runder 
med departementet kom et svar 9. februar 2015 som ble bekreftet 3. juli 2015, der 
departementet fastslår følgende: 
«Når det gjelder spørsmålet om medlemskap i skytterlag tilsluttet DFS, opprettholder 

departementet sitt svar av 27. mars 2012, om at et eventuelt avslag på medlemskap må 
ha en saklig begrunnelse og ikke være i strid med lover og regelverk. 
Vi forventer at DFS utformer reglene for medlemskap på best måte i forhold til å sikre 
at det ikke rekrutteres medlemmer som har til hensikt å bruke våpenkunnskap til 
kriminelle handlinger.» 
 
Fra brev 27.3.2012:  
«Forsvarsdepartementet er enig i hovedprinsippet om at utenlandske statsborgere som 
bor i Norge, kan bli medlem i skytterlag tilknyttet Det frivillige skyttervesen, på lik linje 
med mulighetene for medlemskap i andre frivillige organisasjoner.» 
 

DFS har de siste årene fått stadig flere henvendelser på vegne av/for utenlandske 

statsborgere. Det blir blant annet satt fokus på at DFS sitt regelverk er vanskelig å forholde 

seg til for lokale skytterlag når det gjelder integrering av innvandrere i lokalmiljøet.  

Administrasjonens drøfting 
Kjerneargumentet som har framkommet i tidligere vurderinger vedrørende medlemskap 
i skytterlag er at DFS som en støtteorganisasjon for Forsvaret ikke kan utdanne personer 
som man kan risikere står i et motsetningsforhold til det norske forsvar i en tenkt 
konflikt, nasjonalt eller internasjonalt.  
 

Med bakgrunn i svar fra FD er dette kjerneargumentet ikke lenger relevant å bruke. FD 

ser ikke ut til å ha betenkeligheter med medlemskap for utenlandske statsborgere i forhold 

til vår forsvarsrolle som støtteorganisasjon for Forsvaret.  

FD sier i sin tilbakemelding at et eventuelt avslag på medlemskap må ha en saklig 
begrunnelse og ikke være i strid med lover og regelverk. Videre legger de til grunn at DFS bør 
ha en praksis på lik linje med mulighetene for medlemskap i andre frivillige organisasjoner. 
Dette betyr at en dispensasjonsordning som vedtatt på Skyttertinget 2011 ikke blir godkjent. 
 

FD forventer likevel at DFS skal ha regler for medlemskap som sikrer at det ikke rekrutteres 

medlemmer som har til hensikt å bruke våpenkunnskap til kriminelle handlinger. Selv om 

dette legges til grunn i et regelverk, ser vi at det blir vanskelig for skytterlagene å håndtere 

en slik forutsetning.  

På grunnlag av svaret fra FD konkluderer administrasjonen med at i forhold til vår 
forsvarsrolle er det greit å åpne for medlemskap for utenlandske statsborgere. Spørsmålet 
blir da hvordan organisasjonen skal håndtere medlemskap knyttet til vår samfunnsrolle, som 
primært er å lære flest mulig å skyte på en god og sikker måte.  
 
Et viktig utgangspunkt for å kunne delta i skyting er at man behersker norsk språk godt nok 
til at sikkerhet på standplass ivaretas på en god måte. Videre legger vi til grunn at når en 



person ønsker å lære seg skyting, har man også et ønske om å erverve våpen for å kunne 
delta videre i aktiviteten. I forslag til ny våpenlov legges det til grunn at en person skal 
oppfylle forutsetning for erverv av våpen også ved utlån av våpen. Første gangs utlån av 
våpen skal etter forslaget godkjennes av politiet. 
 
En viktig del av samfunnsrollen vår er at flest mulig skal få muligheten å få være en del av 
DFS sitt unike miljø og holdningsskapende våpenopplæring. Hensynet til få mulighet til å 
kunne delta i våre aktiviteter må veies opp imot et regelverk som sikrer at det kan gis en 
kvalitativ god våpenopplæring som skal forebygge både ulykker og kriminalitet knyttet til 
bruk av våpen. Dette er også i tråd med forutsetningen som FD har gitt i sitt svar.  
Administrasjonen ser at DFS gjennom sin strukturerte og holdningsskapende opplæring kan 

yte et viktig bidrag i integrering av våre nye landsmenn, og det vil være et stort pluss for DFS 

som organisasjon.  

Praksis i andre organisasjoner, som særforbund under NIF og Norges Jeger- og 

Fiskerforbund, er at det er åpent for medlemskap for utenlandske statsborgere. De fleste har 

imidlertid egne regler for deltakelse i norske mesterskap.  

Gjeldende krav til erverv av våpen for utlendinger. 
Rundskriv POD av 10/12-2010, pkt. 3.4.4 Ervervssøknad fra utlending med bopel/opphold i 
Norge: 
«Dersom en utenlandsk søker ikke kan gi tilfredsstillende dokumentasjon på at 

vedkommende tilfredsstiller kravene til edruelighet og pålitelighet, er norske myndigheter 

avhengig av den kunnskap norsk politi har om vedkommende. Det er derfor avgjørende at 

vedkommende har hatt lovlig opphold her over lengre tid, slik at man har grunnlag for å 

vurdere vedkommendes skikkethet. 

Følgende kriterier bør legges til grunn for at utenlandske statsborgere som ikke kan gi 

tilfredsstillende dokumentasjon på sin vandel skal kunne innvilges ervervstillatelse på våpen: 

- Vedkommende må ha fast bopel i Norge. Vedkommende må ha hatt lovlig 
sammenhengende opphold i landet i flere år, og vise at han i denne tiden har hatt 
tilfredsstillende vandel. 

- Vedkommende må fylle de vanlige vilkår til personlige egenskaper og 
dokumentere behovet for det omsøkte våpen. 
» 

 
POD opplyser at «flere år» er avhengig av hvor lett det er å få korrekte opplysninger om 
søkerens vandel fra søkerens hjemland. Derfor er tidsaspektet avhengig av hvilket land 
vedkommende kommer fra, og praksis er minst 5 år hvis det er vanskelig å få pålitelig 
informasjon.  
 
Oppholdstillatelse 
Hvis vi legger til grunn at en person skal ha grunnleggende kunnskaper i norsk, og 
samtidig ha vært gjennom en vurdering av evt. straffbare forhold i hjemlandet, kan det 
være greit å knytte medlemskap til permanent oppholdstillatelse. Permanent 
oppholdstillatelse innebærer rett til varig opphold i Norge. Tillatelsen gis uten 
tidsbegrensning og danner grunnlag for familieinnvandring. Den gir et utvidet vern mot 

http://www.une.no/sakstyper/Bosettingstillatelse/


bortvisning og utvisning. Se lenke for fullstendig informasjon, her gjengis noen sentrale 
punkt som grunnlag for vurdering av medlemskap i skytterlagene.  

Vilkår for permanent oppholdstillatelse 

Det er forholdene på søknadstidspunktet, alternativt tidspunktet for tre års 

sammenhengende opphold i Norge dersom det ligger senere i tid, som er avgjørende for om 

vilkårene er oppfylt. Dersom vilkårene er oppfylt, har utlendingen etter søknad rett til 

permanent oppholdstillatelse. 

 

Tre års kravet 

Permanent oppholdstillatelse kan gis etter at utlendingen har vært i Norge de siste tre år 

med gyldig oppholdstillatelse som danner grunnlag for permanent oppholdstillatelse. 

Utlendingen behøver ikke å ha hatt tillatelse på samme grunnlag gjennom de tre årene, men 

vilkårene for respektive tillatelser må ha vært oppfylt gjennom hele gyldighetstiden. 

Vedkommende må fortsatt fylle vilkårene for midlertidig oppholdstillatelse for å få 

permanent oppholdstillatelse. I forskriftens § 11-1 er det gjort enkelte unntak fra 

treårskravet. 

Oppholdet må ha vært sammenhengende i den forstand som fremgår av utlendingsloven, 

utlendingsforskriften § 11-2 og forvaltningspraksis. Etter forvaltningspraksis godtas perioder 

uten tillatelse på til sammen tre måneder i løpet av treårsperioden. 

Utenlandsopphold 

Det er et vilkår at utlendingen de siste tre årene ikke har oppholdt seg utenfor Norge i mer 

enn syv måneder til sammen. 

Det må ikke foreligge utvisningsgrunn 

Videre må det ikke foreligge forhold som kan gi grunnlag for utvisning etter lovens § 66. Er 

utlendingen mistenkt eller siktet for forhold som kan gi grunnlag for utvisning, stilles 

søknaden om permanent oppholdstillatelse i bero. Dersom det foreligger forhold som nevnt 

i § 66 og utlendingen ikke blir utvist, gis et tillegg i botiden. Lengden på tillegget er regulert i 

forskriftens § 11-5 og avhenger av hva slags reaksjon(er) de(t) straffbare forhold har medført 

og straffutmålingen. 

Gjennomført pliktig norskopplæring 

Søkere mellom 16 og 55 år som fikk sin første oppholds- eller arbeidstillatelse som danner 

grunnlag for permanent oppholdstillatelse etter 1. september 2005, skal som hovedregel 

framlegge dokumentasjon fra kommunen eller annen godkjent tilbyder på at opplæring i 

norsk og samfunnskunnskap er gjennomført i henhold til introduksjonsloven § 17. 

En permanent oppholdstillatelse betyr etter dette at utlendingen som søker medlemskap i et 

skytterlag oppfyller kriteriene som Skyttertinget tidligere har lagt til grunn for 

dispensasjonsordningen. I tillegg sikrer vi oss at de som søker medlemskap i utgangspunktet 

ikke har en kriminell fortid i utlandet gjennom godkjenningsordningen for permanent 



oppholdstillatelse, og det er sannsynlig (men ikke sikkert) at personen gjennom den 

godkjenningen tilfredsstiller krav til erverv av våpen. 

Vi må forutsette at en person med permanent oppholdstillatelse ikke har til hensikt å 
bruke våpenkunnskap til kriminelle handlinger enn en norsk statsborger eventuelt vil ha. 
Dette er ikke mulig for et skytterlag å kunne vurdere bedre enn hva myndighetene har gjort. 
Kort oppsummert vil en person med permanent oppholdstillatelse ha: 
 

- Bodd minst tre år i Norge 
- Grunnopplæring i norsk og samfunnskunnskap 
- Det foreligger ikke forhold som kan gi grunnlag for utvisning  
- Tilfredsstiller normalt krav for å kunne erverve, og derved kunne få utlånt, våpen 

Vi har vurdert om det kan være et alternativ å ha to former for medlemskap, et 
medlemskap med rett til å skyte og et uten rett til å skyte for å kunne tilby utlendingene 
et godt felleskap med muligheter til å delta i skytterlagets aktiviteter utenom skyting. Vi 
tror likevel at dette kan oppfattes som en form for stigmatisering, og det er fullt mulig å 
delta i andre aktiviteter selv om man ikke er medlem, selv om det nok er normalen.  
 
Alternativet til permanent oppholdstillatelse kan være følgende: 
 

- Opprettholde dagens ordning med norsk statsborgerskap.  
Ut fra tydelige signaler fra FD, og at DFS skal være en inkluderende 
breddeorganisasjon er ikke gjeldene ordning i tråd med dagens samfunnssyn.  
 

- Åpne opp for medlemskap på lik linje med de andre frivillige organisasjoner som 
kan være naturlig å sammenlikne seg med.  
Som stor våpenorganisasjon kan det være betenkelig å åpne helt opp fra første 
dag, det bør tas stegvis både med tanke på opplæringskapasitet og at 
skytterlagene skal få erfaring med opplæring av personer fra andre kulturer.  

 
Når det gjelder ungdom under 18 år bør man likevel vurdere å gi disse anledning til 
medlemskap på grunnlag av midlertidig oppholdstillatelse. Dette er en aldersgruppe som 
det er spesielt viktig å gi liknende fritidstilbud som andre skoleelever får. Skytterlag som 
har samarbeidet med skoler, særlig ungdomsskolenivået, opplever det som problematisk å 
måtte avvise elever som er barn av utenlandske statsborgere. Skytterlagenes unike miljø og 
holdningsskapende opplæring vil her kunne være et viktig bidrag for integrering i det 
norske samfunnet.  
 
Administrasjonen anbefaler at ungdom under 18 år med midlertidig oppholdstillatelse 
kan være medlemmer i skytterlagene på lik linje med norske ungdommer. For å kunne 
skyte er det er en forutsetning at man forstår norsk så godt at sikkerheten ivaretas, og 
ellers viser seg skikket til å behandle og bruke skytevåpen på lik linje med det som kreves 
av norske statsborgere i dag. Så lenge man ikke kan erverve eller få utlånt våpen må all 
skyting skje i skytterlagets regi. Forslaget innebærer at medlemmer som er tatt opp før 
fylte 18 år må ha permanent oppholdstillatelse hvis medlemskapet skal beholdes når de 
passerer 18 år, men her må man kunne utøve et visst skjønn i overgangen.  
 



Hvis forslaget vedtas av Skyttertinget, og godkjennes av FD og Stortinget, må vi se 
nærmere på regler for deltakelse i mesterskap, inkludert Landsskytterstevnet.  
 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak for 

Skyttertinget 2016: 

Det frivillige Skyttervesen søker Forsvarsdepartementet og Stortinget om å endre  

Grunnreglenes § 1-4 til følgende: 

Norske statsborgere og personer med permanent oppholdstillatelse som respekterer 

gjeldende lover og bestemmelser, kan være medlemmer av et tilsluttet skytterlag.  

Ungdom under 18 år med midlertidig oppholdstillatelse kan være medlemmer i 

skytterlag på lik linje med norske ungdommer. 

Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2016 til å fatte følgende vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas. Enstemmig vedtatt. 

 

 

 

Sak 42/2016  Tingsak: Markeds- og rettighetsbestemmelser i DFS 

 

Gjeldende regelverk for sponsoravtaler i DFS med tilknyttede organisasjonsledd framgår av  

Skytterboka kapittel 14. Norges Skytterstyre har bedt administrasjonen om å iverksette en 

gjennomgang av regelverket, som er fra 1984 og således overmodent for revisjon.  

Generelle prinsipp i gjeldende regelverk. 

Avtaler kan bare inngås av Norges Skytterstyre, DFSU, DFS/SFU, skyttersamlag og skytterlag. 

Enkeltpersoner (medlemmer i DFS) kan ikke inngå personlige avtaler. Medlemmer kan heller 

ikke motta økonomisk støtte i noen form fra næringsliv/enkeltpersoner, det være seg direkte 

tilskudd, spesielle rabatter eller noen form for subsidiering.  

Det er en grunnleggende premiss i dagens regelverk at avtaler som inngås skal komme alle 

medlemmer til gode, og det er klart definert hva støtten kan brukes til. Samtidig beskriver 

gjeldende regelverk medlemmenes rettigheter, man kan eksempelvis ikke pålegge en 

enkeltperson å benytte utstyr påført reklame (unntak sentrale pool-avtaler).  

Administrasjonens drøfting 

Som grunnlag for nytt regelverk legges grunnleggende prinsipp fra dagens regelverk og 

Norges Idrettsforbunds (NIF) markeds- og rettighetsbestemmelser. Forslag til nytt regelverk 

har vært gjennom en grundig drøfting i Norges Skytterstyre, og er gjennomgått med vår 

faste advokat Sven Knagenhjelm. 

Et grunnleggende prinsipp i både DFS og NIF sitt regelverk er at retten til å inngå 
markedsavtaler tilhører organisasjonsleddene. NIF åpner likevel for at et organisasjonsledd 
kan tillate at en utøver gis rett til å inngå egne markedsavtaler innenfor de rammer som er 



fastsatt av særforbundet. Organisasjonsleddet skal godkjenne slike avtaler og samtidig 
«besørge at det mottar en rimelig andel av de inntekter utøvernes egne markedsavtaler 
genererer». Som eksempel har Norges Skytterforbund åpnet for at skyttere kan inngå 
personlige avtaler under forutsetning av at organisasjonsleddet har gitt tillatelse til å 
forhandle om slike avtaler, og medsignerer en eventuell avtale.  
 
Etter gjeldende regelverk gis ikke skyttere i DFS anledning til å inngå noen form for 

personlige avtaler. Administrasjonen anbefaler å holde fast på dette prinsippet når det 

gjelder avtaler med næringslivet om personlig støtte, mens eksempelvis kravet om spesielle 

rabatter eller noen form for subsidiering er vanskelig å kontrollere og foreslås tatt bort. 

Organisasjonsleddet bør også stå friere enn i dag til å disponere midlene uten at det 

utarbeides detaljerte regler om bruk. Dagens regelverk gir strenge føringer for hva midlene 

kan brukes til, og Norges Skytterstyre skal godkjenne tiltak som ikke er nevnt i punktet. Vi 

foreslår detaljstyringa i dagens regelverk tas bort, og at lavere organisasjonsledd i større 

grad får bestemme bruken av sponsormidler selv. 

I dagens regelverk er det som kan likne på arrangements- og medierettigheter beskrevet 

under punktet vedrørende reklame. I nytt regelverk har vi tatt inn egne paragrafer for disse, 

og tydeliggjør rettigheter for organisasjonsleddene.  

Kontrollfunksjonen er foreslått endret slik at DFS har innsynsrett i inngåtte avtaler. I dagens 

regelverk har samlagene kontrollfunksjonen ovenfor skytterlagene, mens sentrale avtaler 

skal forelegges Norges Skytterstyre.    

Kort oppsummert legger forslag til nytt regelverk følgende forutsetninger til grunn: 

- Markedsavtaler kan kun inngås av organisasjonsledd 
- Markedsavtaler skal være i samsvar med organisasjonens regelverk og etiske 

verdier 
- Medlemmer kan ikke inngå personlige avtaler 
- Arrangements- og medierettigheter for organisasjonsleddene tas inn i regelverket 
- Mindre grad av detaljstyring fra sentralleddet 
- Kontrollinstansen overføres fra samlag til DFS sentralt 

 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak for 

Skyttertinget 2016: 

Kapittel 14 i Skytterboka Sponsoravtaler endres til Markeds- og rettighetsbestemmelser 

med følgende innhold:  

§ 14-1. Formål 

Formålet med bestemmelsene i dette kapittelet er å regulere vilkårene for samarbeid mellom 

Det frivillige Skyttervesens organisasjonsledd og næringslivet (kommersielle aktører), og 

samtidig ivareta interne rettighetsforhold. 

§ 14-2. Generelt 

(1) Ved inngåelse av avtaler og etablering av samarbeid med næringslivet skal Det frivillige 



Skyttervesen (DFS) og tilsluttede organisasjonsledd ta vare på sin frie stilling, herunder 

opprettholde sin posisjon som et selveiende og frittstående rettssubjekt. 

(2) Organisasjonsleddene skal beholde bestemmende myndighet over alle forhold knyttet til 

medlemskapet og aktiviteten i organisasjonen. 

(3) Avtaler og samarbeid mellom organisasjonsleddet og næringslivet skal være i 

overensstemmelse med DFS’ regelverk og etiske retningslinjer. 

(4) Reklame og markedsføring tilknyttet skyttersporten skal ikke stride mot DFS’ formål og 

etiske verdier. Firma-/produktnavn må ikke brukes i navnet til offisielle mesterskap på lags-, 

samlags-, landsdels- eller landsnivåer. Reklame kan plasseres på skytebaneområdet under 

forutsetning av at det ikke strider mot gjeldende sikkerhetsforskrifter. Norges Skytterstyre 

kan fastsette egne regler for størrelse og plassering av reklame på utstyr til skytterne. 

(5) Inngåelse av avtaler og etablering av samarbeid mellom organisasjonsledd og 

næringslivet skal skje skriftlig. Kun organisasjonsledd kan være part i slike avtaler/samarbeid. 

(6) En henvisning til DFS regelverk skal inntas i alle avtaler/samarbeidsforhold, og det skal 

der fremkomme at bestemmelser i tilfelle motstrid skal fortolkes i samsvar med DFS 

regelverk. Organisasjonsledd skal gjøre avtalemotpart/samarbeidspartner oppmerksom på 

regelverket. 

 

§ 14-3. Markedsavtaler og markedsrettigheter 

(1) Retten til å inngå markedsavtaler tilhører DFS og tilknyttede organisasjonsledd. Som 

markedsavtale regnes enhver avtale som gir et rettssubjekt rett til å utnytte et 

organisasjonsledd og/eller dets tilknyttede utøvere i sin markedsføring eller øvrige 

virksomhet. Organisasjonsleddet skal besørge at midlene/verdien av avtalen kommer den 

samlede medlemsmasse til gode.  

(2) Et medlem kan ikke inngå individuelle markedsavtaler knyttet til sportslig virksomhet.  

(3) DFS eier markedsrettigheter som omfattes av sentral virksomhet, herunder blant annet 

alle rettigheter knyttet til markedsavtaler og markedsføring av de utøverne som til enhver 

tid er uttatt på landslag eller andre representasjonsoppgaver. 

(4) Innenfor de begrensninger som følger av DFS regelverk, har utøver selv eiendomsretten 

til eget navn, bilde og signatur. 

§ 14-4.Rettigheter til og samarbeid om skytterstevner/arrangementer 

(1) DFS har eiendomsretten til Landsskytterstevnet og andre arrangementer som DFS selv 

står ansvarlig for. 

(2) Det organisasjonsledd som arrangerer et skytterstevne/arrangement, har 

eiendomsretten til dette med tilhørende aktiviteter, så langt det ikke er i strid med 

overordnet organisasjonsledds rettigheter.  



(3) Eiendomsretten til et arrangement innebærer blant annet rett til å kreve vederlag fra 

publikum og rett til å utnytte de økonomiske muligheter som arrangementet gir grunnlag 

for, herunder medierettigheter.  

(4) Organisasjonsledd som samarbeider med annet rettssubjekt om et arrangement skal 

besørge at arrangementet er underlagt og gjennomføres i henhold til DFS regelverk. 

Organisasjonsleddet skal besørge at det får en rimelig andel av de inntekter arrangementet 

genererer. Samarbeidet skal reguleres skriftlig, og overordnet organisasjonsledd har rett til 

innsyn i alle avtaler og dokumenter knyttet til arrangementet og samarbeidet.  

§ 14-5. Medierettigheter 

(1) Med medierettigheter forstås rett til å oppta, overføre eller videreformidle lyd, bilde, 

tekst og liknende fra et DFS arrangement via TV, radio, internett eller på annen måte.  

(2) DFS sentralt har alle medierettigheter til Landsskytterstevnet og andre arrangementer 

som DFS sentralt selv står ansvarlig for. 

§ 14-6. Medlemmers medvirkning og forbeholdsrett 

(1) Et organisasjonsledd kan i rimelig utstrekning kreve at deres tilknyttede medlemmer 

medvirker i gjennomføringen av markedsavtaler mellom organisasjonsleddet og 

næringslivet. Det enkelte medlem kan likevel ikke bindes til benytte bestemt skytterrelatert 

reklame og utstyr. 

(2) Ved vurderingen av hva som er rimelig i henhold til foregående ledd skal det blant annet 

legges vekt på: 

- medvirkningens omfang, herunder hensynet til medlemmets personlige integritet og 

privatlivets fred, 

- den fordel utøveren har hatt eller får gjennom tilknytningen til organisasjonsleddet, 

(3) Et medlem kan ta forbehold om ikke å bli benyttet i markedsføring dersom slik 

medvirkning vil stride mot utøverens etiske eller moralske overbevisning.  

§ 14-7. Andre samarbeidsavtaler 

I samarbeidsavtaler vedrørende bingo, lotterier, messer, utstillingsarrangementer, materiell 

eller lignende skal vedkommende organisasjonsledd stå som ansvarlig avtalepart. Det er ikke 

adgang til å gi avtalemotpart som er teknisk arrangør (firma eller enkeltperson), rett til å 

opptre utad på DFS’ vegne. Slike avtaler skal inneholde bestemmelser som garanterer 

vedkommende organisasjonsledd en avtalt del av (brutto)inntekten.  

§ 14-8. Kontroll 

DFS sentralt har innsynsrett i markedsavtaler med næringslivet inngått av underordnet 

organisasjonsledd (samlag og skytterlag). Innsynsretten omfatter også avtaler etter § 14-7.  

§ 14-9. Sanksjoner ved brudd på markeds- og rettighetsbestemmelsene 

Brudd på disse bestemmelsene kan sanksjoneres i henhold til kapittel 15 – 

Straffebestemmelser. 

 



Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2016 til å fatte følgende vedtak:  
Administrasjonens forslag vedtas. Enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Sak 43/2016  
Tingsak: Samordning av Skytterbokas reglement angående 
Skyttertinget – Kapittel 1.200 og 1.600 

 
Sak angående samordning av Skytterbokas reglement angående Skyttertinget i kapittel 1 200 
og 1 600, fremmes i samsvar med Langtidsplanens punkt 10.1. angående revisjon av 
Skytterboka.  
 
Det har både fra dirigentene på Skyttertinget og administrasjonen vært sett på som ønskelig 
å slå sammen punkt 1.200 og 1.600. Begge punktene omhandler regler for saksbehandling 
og gjennomføring av Skyttertinget. Dels overlapper de hverandre, samtidig som det virker 
uhensiktsmessig at reglementet for Skyttertinget er delt i to. Videre er det slik 
administrasjonen ser det ønskelig med noen tilpasninger og presiseringer av regelverket. 
 
Til saken har også administrasjonen tatt med forslaget fra Namdal skyttersamlag angående 
stemmegivning ved valg på Skyttertinget. Deres forslag lyder som følger:  
 
Hvis oppmøte ved Skyttertinget er slik at stemmelikhet kan bli en realitet under avstemning 
på kandidater til verv i Norges Skytterstyre og DFSU, skal en av Norges Skytterstyres 
medlemmer avstå fra å stemme. Hvem dette blir skal avgjøres med loddtrekning blant 
styremedlemmene. Presidenten skal ikke være med i denne trekningen. Denne loddtrekning 
skal gjøres av de som blir valgt til tellekorps. 
 
Administrasjonen har samarbeidet med DFS advokat, Sven Knagenhjelm, i deler av 
utredningen. 
 
Administrasjonens drøfting: 
I sammenslåingen av 1.200 og 1.600 er det gjort flere endringer i            rekkefølgen på 
bestemmelsene for å få en mer logisk oppbygning. Videre er tekst slått sammen der det 
samme står flere ganger. 
    
Administrasjonen redegjør nedenfor der det er foretatt endringer som er vesensforskjellige i 
forhold til dagens reglement.  
 
§ 2-2: Innkalling til Skytterting 
I dagens reglement står det at dokumentene til Skyttertinget skal være utsendt senes 15. 
mai samme år som Skyttertinget. Administrasjonen mener dette er unødvendig lang frist 
foran Skyttertinget. Det foreslås derfor at sakene kan sendes 6 uker før Skyttertinget, og at 
dette er en tilstrekkelig behandlingstid for samlagene før Skyttertinget.   
 
§2-7 (c og e) Forslag til saker på Skyttertinget 
Der hvor Norges Skytterstyre har kompetanse til selv å fatte vedtak, mener administrasjonen 
at terskelen for å kreve å få forslag sendt til Skyttertinget, bør økes fra 2 til 5 samlag. Det vil 



således medføre at flere samlag må støtte kravet om å få tatt opp en sak til Skyttertinget 
hvor Norges Skytterstyre har kompetanse. Dagens system stimulerer slik administrasjonen 
ser det for lett til «omkamper» på Skyttertinget, og at små saker for lett kommer til 
behandling hos organisasjonens høyeste organ. Dette er også unødig ressurskrevende for 
organisasjonen. 
 
Det samme gjelder saker som har vært til endelig behandling på Skyttertinget. Slik 
regelverket er i dag kan saker som er avgjort på Skyttertinget tas opp til ny behandling 
allerede etter to år. Administrasjonen vil foreslå at dette blir økt til fire år, slik at det blir 
større ro og forutsigbarhet rundt de vedtak som organisasjonen har avgjort på Skyttertinget   
 
§2-9 (e): Behandling av saker til Skyttertinget 
Administrasjonen foreslår at det skal innføres en mulighet i regelverket for at dirigentene 
kan ta pause, eller utsette behandlingen av en sak, hvis det kommer forslag som endrer 
vesentlig på det opprinnelige forslag.  
 
Man har sett eksempler på «benkeforslag» som ikke har vært tilstrekkelig gjennomarbeidet, 
og hvor det i ettertid har vært uklarheter om vedtaket. Hvis dirigentene får et «verktøy» i 
reglementet om å ta en pause i slike situasjoner, kan slike situasjoner unngås for framtiden.  
 
§ 2-10: Stemmegivning vanlige saker og ved valg 
I forbindelse med punkt § 2-11 Stemmegivning ordinære saker utenom valg og § 2-12 Valg 
(3) har det vært sett til tilsvarende bestemmelser både i Norges Idrettsforbund og 
kommunelovens bestemmelser. 
 
Når det gjelder avstemningsform for ordinære saker har administrasjonen sett til 
kommunelovens bestemmelser. Hvis det er flere enn to forslag det skal stemmes over, og 
ingen får alminnelig flertall i første avstemning, går de to forslag med flest stemmer til ny 
avstemning. Den som da får flest stemmer blir vedtatt. Ved stemmelikhet blir presidentens 
stemme avgjørende. 
 
For å sikre at det blir et alminnelig flertall i alle saker utenom valg, mener administrasjonen 
at blanke stemmer ikke skal godtas i slike saker. Det bør kunne forlanges at alle 
representanter har en mening i alle saker som står på sakslisten. Er de uenig i forslagene står 
de fritt til å fremme eget forslag til saken. Hvis man tillater blanke stemmer kan man komme 
i en situasjon der et forslag som ikke har alminnelig flertall blir vedtatt. Det er slik 
administrasjonen ser det ikke heldig.   
 
§2-11 (3). Stemmegivning ved personvalg  
Administrasjonen mener det blir feil å følge Namdal sitt forslag hvor en representant på 
Skyttertinget skal bli fratatt stemmeretten ved personvalg. Heller bør det søkes andre 
løsninger for et system som sikrer mest mulig demokratisk gjennomføring. 
 
Administrasjonen vil også her følge kommuneloven. Administrasjonen mener det ikke er et 
mål i seg selv å unngå loddtrekning hvis en situasjon med stemmelikhet oppstår. Det 
viktigste er at Skyttertinget kjenner «spillereglene» på forhånd, og at man ikke bør «tvinge» 
fram et system hvor loddtrekning unngås som Namdal foreslår. 



Administrasjonen mener også at det ikke nødvendigvis er demokratisk ved personvalg, at 
man har et system hvor det kreves alminnelig flertall for å bli valgt. Derfor foreslår 
administrasjonen et system som også følges i kommuneloven. 
 
For å unngå «hestehandel» mellom kandidater under Skyttertinget, mener administrasjonen 
også at valgkomiteens foreslåtte kandidater ikke har anledning til å trekke kandidaturet etter 
at Skyttertinget har åpnet.           
 
§ 2.13 Ekstraordinært Skytterting 
Dagens regelverk krever at minst halvparten av samlagene må kreve det for at det skal 
sammenkalles til et ekstraordinært Skytterting. Dette kan synes for krevende, og 
administrasjonen mener det bør holde med at minst 1/3-del av samlagene foreslår dette.  
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag for 
Skyttertinget 2016: 
Følgende nye tekst til regelverket i Skytterbokas kapittel 1 vedtas: 
   
1.200 Skyttertinget 
Skyttertinget kan supplere eller endre disse bestemmelsene, så langt det ikke strider mot 
grunnreglene. 
 
§ 2-1 Skyttertingets myndighet, intervall og representanter 
Skyttertinget er Det frivillige Skyttervesens høyeste myndighet. Skytterting avholdes 
annethvert år etter innkalling fra Norges Skytterstyre. På Skyttertinget møter Norges 
Skytterstyre og alle samlagsledere. Det samlede antall representanter fra Norges 
Skytterstyre og samlagslederne utgjør således de stemmeberettigede på Skyttertinget.   
 
Samlagene sender melding til Skytterkontoret innen 10. januar om hvem som er valgt som 
samlagets representant til Skyttertinget med vararepresentant. For å være valgbar må 
vedkommende ha fylt 15 år (jfr. § 5-2) og være medlem av et skytterlag i det samlag 
vedkommende skal møte som representant for. 
 
§ 2-2 Innkalling til Skytterting 
Norges Skytterstyre sender innkalling til Skytterting senest seks uker før Skyttertinget skal 
holdes. Med innkallingen skal følge fullstendig saksdokument, vedlagt årsmelding og 
regnskap. 
 
§ 2-3 Dirigenter  
Skyttertinget ledes av to dirigenter, valgt av Skytterstyret senest 12 uker før åpningen av 
Skyttertinget.  
 
§ 2-4 Tingprotokoll 
Skytterstyrets sekretær fører tingprotokollen. Det skal velges to representanter til å 
undertegne tingprotokollen. I tingprotokollen skal innføres saksforslag og innstilling fra 
Skytterstyret, talere, nye forslag, avstemninger og vedtak.  
 



 
§ 2-5 Møte, tale og stemmerett 
(a) De samlagsvalgte representanter, samt medlemmene av Norges Skytterstyre har tale, 

forslags - og stemmerett i alle saker, herunder valg.  
 

(b) Generalsekretæren har plikt til å delta på Skyttertinget og har talerett. Assisterende 
generalsekretær har møte- og talerett på Skyttertinget.  
 

(c) Skytterstyrets sekretær har møteplikt og talerett.  
 

(d) Skyttertinget kan gi utenforstående anledning til talerett i enkeltsaker. 
 
§ 2-6 Skyttertingets oppgaver  
(a) Skyttertinget skal behandle tingsaker og fastsette regler og bestemmelser som må være 

ens for skytterlagene og skyttersamlagene, samt fatte vedtak om felles virksomhet 
forøvrig i organisasjonen. Slike regler og vedtak må ikke under noen omstendighet være i 
strid med grunnreglene, eller på noen måte erstatte disse.  
 

(b) Skyttertinget skal: 

 Behandle årsmelding for Det frivillige Skyttervesen 

 Behandle avsluttede og reviderte regnskaper 

 Behandle økonomisk prognose i Langtidsplanen 

 Behandle og fatte vedtak i saker av felles art for øvrig 

 Velge medlemmer til Norges Skytterstyre med personlige varamedlemmer. 
Funksjonstiden er to år 

 Velge president for to år 

 Velge visepresident for ett år blant de fem tingvalgte styremedlemmer 
 

(c) Videre skal Skyttertinget velge medlemmer med personlige varamedlemmer til følgende 
utvalg og komiteer: 

 Valgkomité 

 Ungdomsutvalget (DFSU). Leder og nestleder velges særskilt. 

 Utvalget for skifeltskyting. Leder og nestleder velges særskilt. (strykes fra 2018) 

 Domsutvalg og Appellutvalg. Leder og nestleder velges særskilt. 

 Feltutvalg (Under forutsetning av at Skyttertinget 2016 oppretter Feltutvalg i stedet 
for Utvalg for skifeltskyting. Rådgivende utvalg opphører i 2016). Leder og nestleder 
velges særskilt. 

 Kandidat til HVs landsråd   
 
(d) Hvor ikke annet er bestemt skal funksjonstiden være to år for medlemmer og 

varamedlemmer i utvalg og komitéer.  
 

(e) For valgkomiteen gjelder reglene i § 1.300.  
 
 
 



 
§ 2-7 Forslag til saker på Skyttertinget  
(a) Forslag til Skyttertinget må være sendt Skytterstyret senest 1. februar samme år som 

Skyttertinget skal holdes. Styret forbereder og kan samordne innsendte saker når dette 
anses hensiktsmessig. 

 
(b) Rett til å legge fram saker for Skyttertinget har Norges Skytterstyre, samlagsstyrene, det 

enkelte skytterlag og enkeltmedlemmer i skytterlagene. Forslag fra skytterlagene 
og/eller enkeltmedlemmer må, for å kunne fremmes, ha flertall på årsmøtet hos 
vedkommende skytterlag og på samlagets ombudsmøte. Forslag fra et samlagsstyre må 
også ha flertall på samlagets ombudsmøte for å fremmes for Skyttertinget. 
 

(c) Dersom et forslag til Skyttertinget ligger innenfor Skytterstyrets kompetanse, skal det 
likevel når minst 5 samlag krever det åpnes for behandling på Skyttertinget. Dette 
forutsetter at forslaget har kommet innen fastsatt frist foran Skyttertinget. 
 

(d) Dersom Skytterstyret finner at et forslag er av prinsipiell betydning, kan Skytterstyret på 
eget initiativ fremme forslag for Skyttertinget selv om det ligger innenfor Skytterstyrets 
kompetanseområde. 
 

(e) Saker som er for sent innsendt kan ikke tas opp til behandling. En sak som er behandlet 
og avgjort av et Skytterting, kan ikke fremmes på ny før etter fire år med mindre 
Skytterstyret av spesielle grunner finner det nødvendig. 
 

(f) Skytterstyrets innstilling med sakenes dokumenter må være sendt representantene 
senest 6 uker før Skyttertinget skal avholdes. 

 
§ 2-8 Gjennomføring av Skyttertinget  
Skyttertinget åpnes og avsluttes med at forsamlingen synger henholdsvis Kongesangen og 
Nasjonalsangen.  
 
Dirigentene foretar opprop av de stemmeberettigede.  
 
Dirigentene erklærer Skyttertinget forhandlingsdyktig dersom mer enn halvparten av 
samlagene er lovlig representert. Samlagenes representanter skal normalt være 
samlagslederne gjennom særskilt valg til Skyttertinget på ombudsmøtet.  
 
Hvis samlaget stiller på Skyttertinget med en annen enn den valgte representant, skal denne 
foran Skyttertinget eller senest ved oppmøte på Skyttertinget, ha med seg skriftlig fullmakt 
fra samlaget.    
 
Representanter som av spesielle grunner må forlate salen mens Skyttertinget er satt, må 
innvilges permisjon. Samlaget har ikke rett til å stille med vararepresentant for den 
representant som eventuelt innvilges permisjon. 
 
 
 



§ 2-9 Behandling av saker på Skyttertinget 
(a) Alle som vil uttale seg til en sak som er tatt opp til behandling, må forlange ordet hos 

dirigenten og holde seg til saken. 
 
(b) Dersom dirigenten finner det ønskelig å innskrenke debatten, kan hun/han begrense 

taletiden og sette strek for inntegning av talere. Hvis noen forlanger ordet «Til 
forretningsorden» og «Replikk» brytes rekkefølgen i talerlisten. 

 

(c) Forslag til den sak som behandles skal leveres skriftlig til dirigenten og skal straks 
refereres. Etter at strek for forslag er satt, kan det ikke framsettes nye forslag til saken. 

 

(d) Dersom det under debatten er fremsatt forslag som kan tenkes å medføre vesentlige 
eller utilsiktede konsekvenser, skal det i nødvendig utstrekning tas pause i 
forhandlingene. Om nødvendig kan saken flyttes lenger ned på dagsorden.  

 
(e) Hvis det kommer forslag om utsettelse, skal det åpnes for debatt om 

utsettelsesforslaget, før talerlisten avbrytes og forslaget settes under avstemming. 
 
§ 2-10 Stemmegivning ordinære saker utenom valg  
(a) Når ordskiftet er avsluttet skal alle foreliggende forslag refereres og tas opp til 

avstemming på den måte dirigenten fastsetter. Skriftlig avstemning skal foretas når en 
representant med stemmerett krever det. Ved skriftlig avstemning er det kun tillatt å 
stemme på forslagene som foreligger. Representantene har stemmeplikt, og blank 
stemme tillates ikke. Om det forekommer blanke stemmer foretas omvalg ved 
håndsopprekning. 

 
(b) Vedtak i Skyttertinget fattes med alminnelig flertall blant de fremmøtte 

stemmeberettigede. (Eksempelvis hvis Skyttertinget har 56 stemmeberettigede så krever 
alminnelig flertall 29 stemmer.) 

 

(c) Foreligger flere enn to forslag det stemmes over samtidig, og ingen av forslagene får 
alminnelig flertall, foretas en ny avstemning. I andre valgomgang stemmes det over de to 
forslag som fikk flest stemmer.  

 
(d) Ved stemmelikhet er presidentens stemme avgjørende. Presidenten må da tilkjennegi sin 

stemme i den skriftlige avstemningen.  
 
(e) Endringer i regelverket i Skytterbokas kapittel 1, pkt. 1.100 – 1.700 krever 2/3 flertall av 

Skyttertingets frammøtte stemmeberettigede. 
 
(f) Alle representanter plikter å avgi stemme.  
 
 
 
 
 

 



§ 2-11 Valg  
(1) Melding om kandidater på valg  
Norges Skytterstyre sender senest 1. oktober året før Skyttertinget oppgave til 
skyttersamlagene over hvilke medlemmer som står på valg i styrer, utvalg og komiteer. 
Denne melding skal også inntas i Norsk Skyttertidende. 
 
(2) Forslagsrett til kandidater. Valgbarhet. Valgkomiteens innstilling  
(a) Rett til å fremsette forslag på kandidater har skytterlagsmedlemmer, skytterlag og 

skyttersamlag. Forslag skal sendes til valgkomiteen innen 1. februar det år Skyttertinget 
avholdes. 

 
(b) Valgbare er de som er stemmeberettigede lagsmedlemmer fra og med det år de fyller 15 

år (jfr. § 5-2).  
 
(c) Valgkomiteen skal oversende sin innstilling til generalsekretæren senest 30. april.  
 
(d) Valgkomiteens innstillinger med sakenes dokumenter må være sendt representantene 

senest seks uker før Skyttertinget skal holdes. 
 
(3) Stemmegivning ved personvalg.  
(a) Etter at Skyttertinget har begynt, kan valgkomiteens foreslåtte kandidater ikke trekke 

seg.   
 
(b) Alle representanter plikter å avgi stemme. Blank stemme tillates. 
 
(c) Valg foregår skriftlig hvis det foreligger flere enn ett forslag. Når det er skriftlige valg, kan 

bare foreslåtte kandidater føres opp på stemmeseddelen, eller det stemmes blankt.  
 
(d) Når et valg foregår mellom to personer og ingen kandidat oppnår alminnelig flertall (mer 

enn halvparten av de avgitte stemmer), foretas omvalg mellom de to kandidater. Er det 
ved omvalg stemmelikhet mellom de to kandidater, avgjøres valget ved loddtrekning.   

 

(e) Når et valg foregår mellom tre eller flere personer, og ingen kandidat oppnår alminnelig 
flertall i første runde, foretas omvalg mellom alle kandidater. Den kandidat som får flest 
stemmer i andre valgrunde blir valgt. Er det ved omvalg stemmelikhet mellom to eller 
flere som har oppnådd flest stemmer, avgjøres valget ved loddtrekning.  

 
(4)  Funksjonstid  
Funksjonstiden for tillitsvalgte, herunder medlemmer av Norges Skytterstyre, tar til 
umiddelbart etter Skyttertinget, og varer til og med Skyttertinget i det år funksjonstiden 
utløper. I de tilfeller hvor Skyttertinget avholdes i tilknytning til Landsskytterstevnet, gjøres 
valgene gjeldende fra og med Landsskytterstevnets avslutning. 
 
§ 2-12 Ikrafttredelse  
Såfremt noe annet ikke blir fastsatt av Skyttertinget, trer alle tingvedtak i kraft fra 1. januar 
året etter at vedtaket er gjort. Dette gjelder ikke valg, jfr.§ 2-11 (4). 
 



§ 2-13 Ekstraordinært skytterting  
(a) Ekstraordinært Skytterting kan avholdes når Skytterstyret finner det nødvendig, eller når 

minst 1/3-del av samlagene forlanger det. Krav om ekstraordinært Skytterting skal 
behandles i samlagsstyret etter forutgående skriftlig innkalling og krever alminnelig 
flertall i vedkommende samlagsstyre. 

 
(b) Når ekstraordinært Skytterting avholdes gjelder følgende fremgangsmåte:  

Skytterstyret sender skriftlig kunngjøring til samlagene om det 
eller de forslag som skal behandles. Tilsvarende kunngjøring inntas i relevante media. 
Kommentarer til saken(e) må være kommet til Skytterstyret innen 14 dager etter 
kunngjøring. Deretter utarbeider Skytterstyret innstilling og innkaller til ekstraordinært 
Skytterting. 

----------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
Videre vil regelverket i Skytterboka få følgende inndeling i kapittel 1: 
1.300 Skyttertingets valgkomite 
1.400 Norges Skytterstyre 
1.500 Standardlover for skyttersamlagene 
1.600 Standardlover for skytterlag 
1.700 Supplerende bestemmelser 
 
Norges Skytterstyre gis fullmakt til å foreta øvrige nødvendige endringer som følge av 
ovenstående endringer i Skytterbokas kapittel 1. 
 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2016 til å fatte følgende vedtak:  
Administrasjonens forslag vedtas. Enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Sak 44/2016  Tingsak: Langtidsplan 2016-2020 

 

Det frivillige Skyttervesens (DFS) Langtidsplan for 2016 – 2020 skal være organisasjonens 

styrende verktøy for den neste 4-års perioden.  Langtidsplanen legger til grunn at 

Skyttertinget sitt forslag til ny formålsparagraf blir godkjent av Stortinget.  

Langtidsplanen for 2012 – 2016 har hatt fokus på økt aktivitet og synliggjøring av DFS, 

spesielt i forhold til sentrale myndigheter, samfunnsoppgaver og vår relevans for Forsvaret. 

Det er gjort en formidabel innsats for å beholde offentlige midler, og videreutvikle 

organisasjonens tilknytning til Forsvaret. Stortingsrepresentantene kjenner godt til oss, hva 

vi gjør og hva vi står for. Dialogen med Forsvars-departementet er god, organisasjonen har 

tilpasset seg nye søknad- og rapporteringsrutiner og får gode tilbakemeldinger på disse.  

Det viktigste er likevel at vi gjennom langtidsplanperioden har hatt en jevn økning i 

aktiviteten. De fleste måltall viser en positiv utvikling, og gjennom flere aktivitetsrettede 

tiltak mener vi at denne nye langtidsplanen ytterligere skal forsterke dette.  



Den nye langtidsplanen for 2016 – 2020 har blitt til etter en grundig prosess i hele 

organisasjonen. Norges Skytterstyre, DFSU, SFU og administrasjonen har gjennomført en 

grundig analyse av organisasjonens sterke og svake sider, og sett på muligheter og 

utfordringer. Oppsummering fra arbeidet, samt høring i samlagene høsten 2015, har bidratt 

til det resultatet som i dag foreligger. 

Det er mottatt og vedlagt høringsuttalelser fra 8 samlag, kort oppsummert: 

Agder  

- Samarbeid med Forsvaret: Viktig å vedlikeholde dagens aktivitetsnivå i samarbeid 
med Forsvaret på «skytebanenivå» eller øke dette 

- Kapittel 5.2: Viktig med god oppfølging via HV-staben, distriktsrådene, HV Ungdom 
etc. 

- Kapittel 5.4: Forsterket fokus på 15 m innendørs skyting i samarbeid med HV Ungdom  
- Kapittel 6 Samfunnsansvar: Svært viktig å opprettholde kontakt med politisk nivå, 

både sentralt og lokalt. Samlag og skytterlag må «skoleres» i politikerkontakt. Lokal 
kontakt kan gjøres gjennom å invitere politikere til våre arenaer, der man presenterer 
hva DFS står for og de gis anledning til å prøve skyteaktiviteter. 

- Styrke samarbeid med politi og andre organisasjoner, og synliggjøre DFS sin viktige 
funksjon i forebyggende arbeid – vi skaper god våpenkultur! 

- Mer aktive i kontakt med media 
- Kapittel 7 Ungdoms- og rekrutteringsarbeid: Fokusere på skyteskoler som en god 

rekrutterings- og læringsarena for både unge og voksne, utvikle og stimulere 15 m 
som den viktigste rekrutteringsarenaen 

- Vektlegge felleskap og miljø i skytterlagene ved rekruttering. 
- Landskonkurransen for geværskyting bør på agendaen igjen. 
- Gjennomføre en evaluering av skifelt- og skogsløp med skyting som DFS-aktivitet 
- Kapittel 10 Organisasjon og økonomi: Agder støtter gjennomføring av Skyttertinget 

annethvert år. 
- Viktig å videreføre utviklingen av IKT-systemer 
- Viktig å satse videre på kommunikasjon for å bygge merkevare og omdømme 
 

Nordmør 

- Igangsatte tiltak må prioriteres og fortsette i den nye perioden. Dette er viktig for å 
skape kontinuitet i arbeidet. Planen må være dynamisk slik at nye aktuelle 
utfordringer tas inn ved revideringene. Mål og prioriterte målområder i dagens plan 
bør videreføres i neste periode, men bør spisses med færre satsingsområder.  

- Viktige områder i neste planperiode vil være organisasjonens økonomiske situasjon, 
drift og sikring av skytebanene og rekruttering av både ungdom og voksne. 

- Gjennomgang av organisatorisk struktur. 
- Forenkling av prosessen med sammenslåing, evt. nedlegging av lag. 
- Revidering av Skytterboka. 
- Åpen kommunikasjon i organisasjonen. 
- Kostnader ved kjøp av faste premier og medaljer. 
- Felles retningslinjer for når medlemmer skal strykes ved manglende 

kontingentinnbetaling. 



 

Oslo 

- Tiltak for å få et betre fotfeste i bymiljøene. 
- Strategi for hvordan tillitsvalgte lokalt kan arbeide opp mot lokale myndigheter og 

medier, samt hvordan DFS sentralt kan støtte lokalt tillitsvalgte i dette arbeidet. 
- Fornying av sponsorreglementet. 
- En moderne og synlig kommunikasjonsstrategi. 

 
Sogn Ytre 

- Fokusere mer på 15 m som rekrutteringsarena. 
 

Troms 

- Langtidsplanen er et meget godt dokument for både skytterlag og samlag. 
- Viktig at saker som er gjennomført også videreføres inn i framtida. 
- Ingen spesielle innspill til langtidsplanen. 
 

Vest-Agder 

- Enkel informasjonsbrosjyre type «Fakta om DFS» som passer til politikere på 
kommunalt og fylkeskommunalt nivå. 

- Powerpointpresentasjon type «Fakta om DFS», som kan tilpasses behov. 
- Opplegg for å ta vare på ungdommen i overgangen til seniorklassene. 
- Lagene selv må få bestemme når Skytingens Dag skal arrangeres. 
- Enklere klassestruktur i skifeltskyting og skogsløp med skyting. 
- Utarbeide fast årsrapport for skytebanekontakter (samlag og regionale). 
- Tiltak mot lag som ikke innordner seg etter vedtatte regler både sentralt og i samlag.  
- Sentral opplæring av superbrukere på elektroniske skiver i samlag, eks. IT-kontakter. 
 

Vesterålen 

- Pkt. 5.2A: DFS må oppsøke krigsskoler og stabsskolen, for å gi informasjon om DFS’ 
virksomhet til kommende ledere i Forsvaret. 

- Pkt. 8.1B: Ta med dekning av reisekostnader for deltakere på Instruktørkurs 1 a.  
- Pkt. 9.4A: Ta med juniorer av begge kjønn i målgruppen for kurs i stang- og 

felthurtigskyting. 
 

Vestfold 

- Ungdommen skal være et satsingsområde som følges opp. 
- Skytingens Dag legges til fast dag hvert år, vurdere tidspunkt innendørs i 15 m 

sesongen når alle skyter med kaliber 22 likevel. 
 
Langtidsplanen er delt inn i 8 innsatsområder, der tiltakene er mer konkrete enn i forrige 
plan. Innsatsområdene er: 

- Samarbeid med Forsvaret 
- Utdanning og kompetanse 
- Ungdom og rekruttering 
- Anlegg 
- Arrangement 



- Kommunikasjon og media 
- Organisasjon, marked og økonomi 
- Samfunnsansvar 

 
Som følge av at skytebaner er tatt inn i den nye formålsparagrafen har vi valgt å sette opp 
anlegg som eget innsatsområde.  
 
Langtidsplan 2016-2020 innebærer en ytterligere satsing på utdanning og aktivitet. I denne 

sammenheng er skyteskole og opplæring av skyteinstruktører svært viktig for at flest mulig 

skal få tilbud om lære å skyte på en sikker og god måte. Det gode samarbeidet med 

Forsvaret videreføres, og det planlegges en økning av kursaktiviteten knyttet til skytefaglig 

instruktør- og skarpskytteropplæring i Forsvaret.  

Langtidsplanen legger opp til at DFS skal ha noen definerte fokusområder hvert år. Det 

planlegges å iverksette spesifikke tiltak og sette av nødvendige ressurser for å understøtte 

de utvalgte fokusområdene. Dette for å tydeliggjøre satsinger, og gjennom disse involvere 

hele organisasjonen i gjennomføring av langtidsplanens målsettinger.  Vi ser fram til god 

oppfølging av langtidsplanen fra alle ledd innen DFS, med en felles målsetning om fortsatt 

positiv utvikling i perioden 2016 – 2020. 

 

 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak for 

Skyttertinget 2016: 

Det frivillige Skyttervesens Langtidsplan for perioden 2016 – 2020 godkjennes. 
 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2016 til å fatte følgende vedtak: 
Administrasjonens forslag vedtas. Enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Sak 45/2016  Saksliste til Skyttertinget 2016 

 
Skyttertinget 2016 avholdes i Maukstadmoen leir fredag 29. juli 2016 med møtestart  
kl. 08:30. 
 
Sakslisten bestemmes slik: 
 

1. Skyttertingets konstituering 

2. Norges Skytterstyres årsmelding 2015 

3. Årsregnskap for 2015 med årsberetning 

4. Søknad om tildeling av Landsskytterstevnet 2020 

5. Tid og sted for Skyttertinget 

6. Utvalgsorganisering i DFS 

7. Forslag til endring av klassesetting 100 meter  

8. Forslag til endring av klassesetting 200/300 meter 



9. Forslag om endring av skytetider og skyteprogram  

10. Forslag om å innføre offisielle Landsdelskretsstevner på 15 m 

11. Forslag om endring av Den norske Skyttermedaljen 

12. Forslag om endring av lagskyting på Landsskytterstevnet 

13. Utenlandske statsborgeres deltakelse i DFS aktivitet  

14. Forslag til endring av Skytterboka kapittel 1.200/1.600 

15. Forslag til nytt markedsreglement i DFS 

16. Forslag om innføring av stjerner til Stangmedaljen 

17. Langtidsplan 2016-2020        

18. Satser for godtgjørelser til sentralt tillitsvalgte 

19. Valg 

 

 

Sak 46/2016  Sekretær for Skyttertinget 2016 

 

Etter Skytterboka pkt. 1.200, § 2-2 skal det føres protokoll over Skyttertingets forhandlinger. 

Etter pkt. 1.600, § 6-2 skal protokollen føres av Skytterstyrets sekretær.  

Skyttertinget vedtok i fjor en endring i § 2-1, siste ledd, der det ble tatt inn at Skyttertingets 

sekretær har møteplikt og talerett. Tidligere praksis var at assisterende generalsekretær 

hadde denne funksjonen fast som følge av møteplikt. Assisterende generalsekretær har nå 

møte- og talerett.  

Pkt. 1.600, § 6-2 fastslår at protokollen skal føres av Skytterstyrets sekretær, og det er 

naturlig at Skytterstyret utnevner denne i eget vedtak. 

 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

 

Tor Laugen utnevnes som sekretær og protokollfører for Skyttertinget 2016. 

Vedtak: 

Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt 

 

 

 

 

 

 

 

 



Sak 47/2016  Statutter til uttak av lag NM og NUM 

 
Nordisk Administrativt Råd besluttet i møte 9. – 10. mars 2016 en aldersendring i regelverket 
for Nordisk ungdomsmesterskap til å gjelde for skyttere 25 år og yngre. 
 
I Danmark og Sverige er det begrenset med kvalifiserte kandidater til denne landskampen, 
og de sliter rett og slett med å kunne stille lag.  
 
Administrasjonens drøfting 
For DFS er det etter dagens regelverk, med en øvre aldersgrense i NUM på 20 år, ikke 
vanskelig å fylle de fem plassene på laget med kvalifiserte representanter. Slik sett er ikke 
dette en nødvendig eller viktig endring for DFS. Vi kan derfor velge å beholde dagens ordning 
med en øvre alder på 20 år, og fortsatt stille med et slagkraftig og godt kvalifisert lag.  
 
Det å bli tatt ut på ungdomslaget og få muligheten til å trene og konkurrere med landets 
beste skyttere en uke gir ut fra tilbakemeldinger mange positive effekter for ungdommene 
på laget. Erfaringer og kunnskap deles flittig, og bekjentskap og relasjoner knyttes som varer 
og utvikles etter mesterskapet. Særlig viktig er den innføring og trening deltakerne får i 
feltskyting under samlingen, der deltakerne på NM laget er viktige mentorer for 
ungdommene. Å delta i samlingen og konkurransene er en inspirasjonskilde til økt satsing for 
den enkelte, med den ringvirkning at opplevelser og kunnskap deles i etterkant med sine 
lokale skyttermiljøer.  
 
Det er et alternativ for DFS å følge den nye aldergrense i NUM på 25 år, og samtidig sette 
noen egne begrensninger. Dette eksempelvis ved det skal være en viss aldersspredning blant 
deltakerne, eller at man setter et tak på at skyttere maksimalt kan delta tre ganger i NUM for 
DFS. Dette vil gi bedre muligheter for skyttere som bruker litt lenger tid på sin 
ferdighetsutvikling. Det viser seg at det fleste av skytterne som deltar som første års seniorer 
faller gjennom i feltskytingen, men samtidig viser de stor utvikling om de deltar de 
påfølgende år. Slik sett vil noe mer erfaring gi økt mestring og bedre førstegangsopplevelser. 
Trolig vil en slik ordning gi en noe større rullering på laget, for slik det er i dag kommer 
mange med som første års seniorer, og de kvalifiserer seg deretter de to påfølgende år. 
 
Norge har de siste årene dominert mesterskapet. At DFS velger fritt blant sine skyttere som 
er 25 år eller yngre vil trolig medføre en enda større norsk dominans.  En utjevning av 
forskjellene lagene imellom er derimot mest gunstig for konkurransen.  
 
Administrasjonen mener derfor at statuttene justeres slik at Norge som tidligere skal stille 
med skyttere som er 20 år eller yngre i NUM. Skyttere som holder alder til NUM, men som er 
kvalifisert for NM tas ut på laget til NM for å gjøre plass til flere ungdomsskyttere.  
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre vedtar justerte statutter for NM og NUM.  

Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 



 

Sak 48/2016   Skolenes landskonkurranse i geværskyting 

 

Skolenes landskonkurranse i geværskyting (SLKGS) ble innført i Det frivillige Skyttervesen 

allerede i 1963 og er med det en konkurranse med sterke røtter og tradisjoner. 

Konkurransen hadde sin storhetstid på 1980- og 90- tallet og nådde en topp i 1992 da hele 

5896 skoleelever deltok. I denne perioden lå antallet deltakende skoler på mellom 100 og 

200. På starten av 2000-tallet sank antallet deltakere drastisk og i løpet av de siste årene har 

interessen for konkurransen vært liten. Kun 929 elever fordelt på 13 skoler deltok i 

2015/2016 (448 av disse fra Voss ungdomsskule). 

På bakgrunn av den lave deltakelsen og den store endringen i den norske skolen de siste 

årene bør fremtiden til Landskonkurransen i geværskyting nå vurderes. 

Administrasjonens drøfting 

SLKGS har siden årtusenskiftet hatt en svært negativ utvikling. Administrasjonen mener at 

dette til en viss grad kan knyttes til endringene som har skjedd i skoleverket i denne 

perioden.  

Skolehverdagen i Norge i dag består i korte trekk i større grad enn tidligere av økt krav til 

kunnskap og prestasjon hos elevene. Dette kom blant annet som et resultat av innføringen 

av ny skolereform i 1997 og innføringen av nasjonale prøver på 2000-tallet.  

Vanskelighetene med å nå ut til skolene har over tid ført til at konkurransen også har blitt 

nedprioritert i forhold til andre mer givende prosjekter også fra sentralt hold. Dette har nå 

ført til at administrasjonen mener at det er på tid å ta en beslutning om landskonkurransens 

fremtid. Det er god grunn til å anta at vi kan oppnå målet om å markedsføre skyttersporten i 

skolen bedre på en annen måte.  

SLKGS er ment som en ren konkurranse uten noen form for lærer- eller instruktørstyrt 

opplæring. Det er av administrasjonens oppfatning at vi ved en slik form for aktivitet ikke 

oppnår det som er hovedmålet med ungdoms- og rekrutteringsarbeidet i DFS (hovedmålet er 

ifølge Langtidsplanen for 2012-2016 å «Øke antall skyttere under 18 år med 4 %, og antall 

skyttere 18 år og eldre med 3 % i planperioden. Bidra til at flest mulig får sin våpenopplæring 

gjennom DFS.»).  

For at en tilnærming mot skolene skal gi resultater for DFS som organisasjon er vi avhengig 

at de som prøver skyting i regi av skolen får god opplæring. Dagens SLKGS har derfor etter alt 

å dømme utspilt sin rolle. Administrasjonen mener likevel at det ligger et stort potensiale for 

skytterlagene ute i skolen, blant annet på grunn av de mange innendørsbanene som ligger i 

umiddelbar nærhet av skolene. 

Skyting er en sport som stiller krav til en rekke unike egenskaper. Dette er i første rekke 

kravet til sikkerhet og god våpenkultur. Utover dette er både utfordringene og kravene det 

stiller til utøveren, det gode miljøet og den unike konkurranseformen viktig. På bakgrunn av 

dette mener administrasjonen at DFS bør forsøke å tilnærme seg skolene på deres 

premisser. Slik flere av skolens fag er lagt opp i dag, både i grunnskolen og i den 

videregående skole, er skyting en aktivitet som passer perfekt.  I ungdomsskolen er 



«Valgfaget fysisk aktivitet og helse» som skapt for skyting og i den videregående skolen er 

programfaget «Breddeidrett» også meget godt egnet. 

I «Valgfaget i fysisk aktivitet og helses» formål står det blant annet at «Elevene skal kunne 

delta i varierte aktiviteter som er egnet til å motivere den enkelte» og «Tradisjonelle 

lagidretter, individuelle idretts- og treningsaktiviteter, alternative treningsformer og 

friluftsliv er alle elementer som kan trekkes inn i opplæringen for å gi elevene fysiske 

utfordringer og positive opplevelser.»  

Skyting kan både regnes som en «variert aktivitet» og som «alternative treningsformer». I 

tillegg er det poengtert at «Opplæringen skal ha fokus på bevegelsesglede, mestring, 

nysgjerrighet og samarbeid og derved motivere til fysisk aktivitet, også utenfor skolen.». 

Dette er alle punkter hvor det er vil være naturlig å benytte skyting som et middel til å nå 

målet med faget. 

Det valgfrie programfaget for idrettsfag i videregående; «Breddeidrett», er også godt egnet 

for skyting. Det står blant annet i fagets formål at «Opplæringen i programfaget breddeidrett 

skal gi ungdom muligheter til egenutvikling gjennom bred og allsidig aktivitets- og 

idrettserfaring.». Skyting kan gjennom sin egenart bidra til dette. 

Administrasjonen foreslår med bakgrunn i dette at tilnærmingen mot skolen i fremtiden skal 

rette seg mot disse og lignende fag i skolen. En slik satsning kan f.eks. innebære å utarbeide 

maler for retningslinjer og planverk som både skolene og skytterlagene kan ha nytte av. 

Administrasjonen viser også til suksessen det danske skytterforbundet (DGI Skydning) har 

hatt med sitt prosjekt i skolen og det nystartede forskningsprosjektet til Rennebu skytterlag, 

Rennebu kommune og Norges teknisk-naturvitenskapelige universitet (NTNU). Sistnevnte 

prosjekt har blant annet hatt landsdekkende medieomtale (bl.a. Norgesglasset på Radio og 

Dagsrevyen 21 på TV tirsdag 5. april 2016). Dette underbygger også administrasjonen 

oppfatning om at skyting har et stort potensiale i skolen. 

På bakgrunn av dette forslår administrasjonen at SLKGS gjennomføres for siste gang i 

inneværende skoleår.  

For 2017 søkes det om prosjektmidler fra Forsvarsdepartementet til et nytt prosjekt som 

retter seg mot skolen, eksempelvis valgfag. 

DFSU fattet følgende vedtak: 

DFSU råder Norges Skytterstyre å avvikle Skolens landskonkurranse i geværskyting. 

2015/2016 blir dermed siste konkurransesesong. I søknad om offentlige midler 2017 søkes 

om et nytt prosjekt som retter seg mot skolen. 

 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Skolens landskonkurranse i geværskyting avvikles fra og med 2016. 2015/2016 blir dermed 

siste konkurransesesong. I søknad om offentlige midler 2017 søkes om et nytt prosjekt som 

retter seg mot skolen.  

Vedtak: 

Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 



Sak 49/2016  Utkast til søknad om drifts- og prosjektstøtte 2017 

 

De siste års tildelinger fra Forsvarsdepartementet (FD) viser at prioritering av tiltak i søknad 

om drifts- og prosjektstøtte har vesentlig betydning for tildelingen. Skyttertinget har vedtatt 

endret praksis ved søknad. Tidligere vedtok tinget søknaden om offentlige midler nesten ett 

år før søknadsfristen, nå vedtar tinget økonomisk prognose (tingsak 11/2015) som legges til 

grunn for søknad om offentlige midler. Administrasjonen la i møtet fram utkast til føringer 

for søknaden til Forsvarsdepartementet for drifts- og prosjektstøtte for 2017. 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Norges Skytterstyre ga føringer for det videre arbeid med søknad om drifts- og 

prosjektstøtte til Forsvarsdepartementet for 2017.  

Vedtak: 

Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 

 

 

Sak 50/2016  Hovedbegivenheter 2017 

 
Hovedbegivenheter for 2017 fastsettes slik: 
 
Tidspunkt Arrangement  

7. – 8. januar Kurs for nye tillitsvalgte, Gardermoen 

28. – 29. januar  Regionalt seminar for Nord-Norge, Midt-Norge og Vestlandet,  

Gardermoen 

25.-26. februar NM i skifeltskyting, Østlandet 

25. – 28. mai Norgescupstart i bane, Stang- og felthurtigskyting, Østlandet 

10. og 11. juni Forbeholdt landsdelskretsstevner og samlagsstevner 

25. juli – 30. juli Norgescup i bane, Stang- og felthurtigskyting, Vestlandet 

27. juli – 4. august Landsskytterstevnet, Førde 

12. og 13. august Forbeholdt landsdelskretsstevner og samlagsstevner   

19. og 20. august  Forbeholdt landsdelskretsstevner og samlagsstevner  

25 - 27. august Norgescupavslutning i baneskyting, Midt-Norge 

1. – 3. september Nordisk mesterskap og Nordisk ungdomsmesterskap, Danmark 

Ubestemt NM i skogsløp med skyting  

Norges Skytterstyre foreslår å fristille datoen for Skytingens Dag gjennom ny Langtidsplan 

som skal behandles på Skyttertinget 2016.  Om datoen fortsatt opprettholdes blir datoen for 

Skytingens Dag i 2017 den 14. mai. 



Sak 51/2016  Kvalitetskrav til premier og medaljer i DFS 

 

Administrasjonen legger til grunn gjeldende kvalitetskrav som sist er gjennomgått av Norges 

Skytterstyre i sak 3/2010. Det er satt opp en samlet oversikt på premier og medaljer sentralt 

i DFS, fordelt på uekte og ekte (sølv/gull).  

I denne saken gjennomgås forslag til endringer, med bakgrunn i styrets signal fra behandling 

av sak 29/2016. Forslag til endringer er markert i oversikten som er vedlagt saken. 

Administrasjonens drøfting 

I 2015 brukte DFS sentralt ca. 727 000 kroner på premier og hedersbevisninger, finansiert 

med egne midler. Det brukes altså ikke offentlige midler til premiering og hedersbevisninger. 

Premier til Landsskytterstevnet og Norgescup betales av skytterne selv gjennom 

premieavgifter og deltakeravgift, og er ikke regnet med i denne summen.  

Det er fortsatt potensiale for å gjøre ytterligere kutt i premiebudsjettet. Dette gjelder først 

og fremst hvis man går over til mer bruk av uekte medaljer og merker, men selvsagt også 

hvis man kutter ut enkelte premier man har i dag. Premieregnskapet er i dag delt inn i ulike 

arrangementstyper, og vi legger inndelingen til grunn videre. 

Landsskytterstevnet 

Norges Skytterstyre har i tidligere saker sagt at Landsskytterstevnet skal være «blankpolert».  

Dette er også administrasjonens syn, og vi mener derfor at premieringen på 

Landsskytterstevnet i stor grad bør være som den er i dag. Dette samsvarer også med 

premieundersøkelsen som ble gjennomført i 2013. Det foreslås i tråd med styrets signaler at 

bare mesterskapsmedaljene skal være i ekte sølv, mens øvrige medaljer og stjerner gjøres 

uekte.  

Landsdelskretsstevner 

Medaljer og stjerner er uekte i dag. Kretsene betaler medaljene selv, men DFS sentralt har 

betalt stjerner (som bestilles hos Skytterkontoret). Kretsene bestemmer selv om de vil ha 

ekte eller uekte medaljer, stjerner er uekte med emalje. Administrasjonen foreslår at 

kretsene betaler for både medaljer og stjerner, og at medaljer gjøres uekte. 

DFS sentralt gir tre sølvpokaler til landsdelskretsstevnene (vinner bane, vinner felt og beste 

skytter 20 år og yngre i klasse 3-5). Det foreslås ikke endringer her.  

Nordisk mesterskap 

Regelverket, også vedrørende premiering, blir fastlagt i felleskap mellom de nordiske 

landene. Posten utgjør også forholdvis liten andel av premieutgiftene.  

NM skogsløp med skyting og NM skifelt 

Mesterskapsmedaljene i begge disse øvelsene er allerede uekte, og skifte av leverandør i 

2015 vil gi vesentlig lavere kostnader i 2016. Den øvrige sentrale premieringen er i hovedsak 

gavepremier. 

Norgescup 

DFS dekker følgende premier og medaljer:  



Baneskyting: Norges Skytterstyres krus, seks sølvpokaler (kl. 3-5 + V55), standard beger til 4-

10 i kl. 3-5, uekte medaljer gull, sølv og bronse sammenlagt (kl. 3-5 + V55) + 50 uekte 

medaljer til de 50 beste i kl. 3-5. Gavepremier er sponset. 

Stang/felthurtigskyting: Uekte medaljer gull, sølv og bronse sammenlagt både i stang og 

felthurtig, pluss glasspremier til de beste i hver disiplin.  

DFS’ utgifter til premier blir dekket gjennom deltakeravgifter. Det forslås ikke endringer her. 

Den Norske Skyttermedalje 

Det benyttes uekte medaljer og stjerner, og Skytterkontoret produserer selv diplomer.  

Hedersbevisninger 

Fortjenstmedaljer er i ekte gull, og samlet kostnad for settet er ca. 15.000 kroner. 

Hederstegnet er i ekte sølv, og dette settet ligger på ca. 4.500 kroner. Det foreslås i tråd med 

styrets signal at Fortjenstmedaljen blir forgylt sølv. 

 

 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Norges Skytterstyre vedtar følgende endringer i kvalitet for medaljer og merker: 

Landsskytterstevnet (LS): 

Mesterskapsmedaljer i bane- og feltskyting skal fortsatt være forgylt sølv. Andre medaljer i 

forbindelse med LS gjøres uekte. Unntak for Stangmedaljen som det fremmes sak til 

Skyttertinget 2016 med forslag om å innføre stjerne til Stangmedaljen når den vinnes mer 

enn en gang.  

Landsdelskretsstevner: 

Landsdelskretsene betaler for medaljer og stjerner selv. Medaljer som leveres fra DFS 

sentralt blir uekte. 

Fortjenstmedaljen 

Fortjenstmedaljen gjøres om til forgylt sølv.  

Andre medaljer 

Alle andre medaljer og merker gjøres uekte. 

Generelt. 

Det skal fortsatt benyttes skrå stripe på bånd til medaljer som har dette i dag. Agraff og 

oppheng til medaljer standardiseres mest mulig. Det skal være en standard som sikrer en 

akseptabel kvalitet på medaljene.  

Vedtak: 

Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 

 

 

 



Sak 52/2016  
Søknad om støtte til leie av tribune finaleskyting for Stang- og 
felthurtigskyting 

 
Arrangørene i Øvre Målselv skytterlag søker om 30 000 kroner i støtte til oppbygging av 
tribune til Stang- og felthurtigfinalen under Landsskytterstevnet i 2016.  
 
Administrasjonens drøfting 
Det har vært praksis for å gi et økonomisk bidrag til oppbygging av finalearena for Stang- og 
felthurtigskyting til Landsskytterstevnet. Første gang dette ble gjort var i 1999 i Evje, da 
Skytterstyret bevilget 10 000 kroner til oppbygging av tribune. Tidligere stod det i 
arrangørhåndboka til LS at arrangørene kunne søke om slikt tilskudd, men dette ble tatt ut 
av veiledningen i 2014. Arrangørene i 2012 og 2013 søkte ikke om tilskudd, men det ble gitt 
30 000 kroner til arrangørene både i 2014 og 2015. 
 
Noen arrangører har permanente tribuneanlegg som gjør at det ikke er aktuelt å søke om 
tilskudd.  
 
I tillegg til den sportslige tilretteleggingen, er det viktig at finalearenaen for Stang og 
felthurtigskyting blir god for publikum og NRK sine behov. LS 2016 har ikke mulighet til å 
etablere tilfredsstillende fasiliteter for publikum uten å leie inn tribune.  
 
Det er ikke budsjettert i 2016 med støtte til LS-arrangøren for tribune Stang- og 
felthurtigskyting, og administrasjonen mener dette er en utgift som arrangøren ikke kan 
påregne støtte til.  
 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Øvre Målselv skytterlag sin søknad om 30 000 kroner til oppbygging av tribune til Stang- og 
felthurtigfinalen innvilges ikke. 
 
Vedtak: 

Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 

 

 

Sak 53/2016  Strømavgift Skyttercamp 2016 

 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

Administrasjonen gis fullmakt til å justere strømavgiften ned i samråd med arrangør, når alle 

kostnader er klar. 

Vedtak: 

Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 

 

 



Sak 54/2016  B-sak: Samarbeidsavtale med Nammo 

 

Vedtaket er ført i B-protokoll. 

 

 

Sak 55/2016  B-sak: Valg av leverandør midlertidig strømforsyning LS-skyttercamp 

 

Vedtaket er ført i B-protokoll. 

 

 

Sak 56/2016  B-sak: Tildeling av hedersbevisninger 

 

Norges Skytterstyre vedtok tildeling av hedersbevisninger. Vedtaket er ført i B-protokoll. 

 

 

Sak 57/2016  Ankesak Vest-Agder 

 
Det har kommet en anke til Norges Skytterstyre i forbindelse med sak angående eventuell 
feilskyting av skytter Martias Flikka i klasse Eldre rekrutt på Holum skytterlag sitt feltstevne 
10. april. 
 
I henhold til Skytterboka punkt 8.113 kan en sak ankes inn for samlagsstyret og videre til 
Norges Skytterstyre for endelig avgjørelse. Vest- Agder skyttersamlag har kommet med sin 
uttalelse i saken. 
 
Administrasjonens drøfting 
Det er tydelig ut fra framstillingen til stevnejuryen og vedkommende som har anket saken, at 
det er uenighet om fakta i saken. Det knyttes usikkerhet til hvilken informasjon 
standplassleder har gitt, og hva skytteren har oppfattet. 
 
Saken gjelder om skytteren skal trekkes for skuddene på hold 1 som han har skutt i skive 1 i 
stedet for skive 2. Skytteren var påmeldt på skive 2, men det knyttes tvil til standplassleders 
direksjoner ved standplassen. Standplassleder godkjente skytterens treff på skive 1, men det 
kom så inn protest til stevnejuryen på standplassleders avgjørelse.  
 
I alminnelighet mener administrasjonen at det selvfølgelig er skytteren selv som er ansvarlig 
for å skyte på riktig skive. I denne saken er det imidlertid mye tvil, og administrasjonen er 
således enig med samlagets vurdering i at skytteren skal beholde treffene på hold 1. Her må 
man også ta i betraktning at skytteren er 13 år og skyter i klasse eldre rekrutt, og at det 
således må utvises skjønn for om skytteren kan ha misforstått standplassleders anvisninger.  
 
Spesielt i saken er det også at det ikke foreligger en skriftlig protest til stevnejuryen, og at 
den som leverte protest er anonym i saken. Det kan således virke vilkårlig at stevnejuryen tar 
opp en sak på grunnlag av en muntlig protest. Stevnejuryen kan selvfølgelig på eget initiativ 



endre på avgjørelser tatt av standplassleder, men slik administrasjonen ser det bør det 
utøves særlig aktsomhet når dette gjelder unge skyttere som derved får endret sitt resultat i 
negativ retning.     
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre støtter Vest–Agder skyttersamlag, og skytter Martias Flikka beholder 
sine treff som han opprinnelig fikk på feltstevnets hold 1 under stevnet 10. april hos Holum 
Skytterlag.    
 
Vedtak: 

Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 

 

 

Sak 58/2016  Forslag til nytt våpendirektiv i EU 

 
EUs våpendirektiv omhandler rammeverket for medlemslandenes våpenlovgivning. Sentrale 
elementer er kontroll med import, eksport og transport av våpen. Direktivet setter også en 
minimumsstandard for hvilken kontroll som skal føres med de ulike våpenkategoriene.  
 
For Norge er våpendirektivet å anse som et «Schengen-relevant» direktiv. Direktivet er i all 
hovedsak implementert i dagens våpenlovgivning, og forslaget til ny Våpenlov i Norge er 
også utformet innenfor rammene til gjeldende direktiv. 
 
EU-kommisjonens opprinnelige forslag inneholder en rekke tiltak som vil kunne få betydning 
også for norsk våpenlovgivning, og for norske skyttere og jegere. Blant tiltakene som 
kan merkes i Norge er: 
 

 Forbud mot all privat omsetning på internett av våpen, våpendeler og ammunisjon 
 5 års varighet på våpenlisenser 
 Registreringsplikt på lyddempere 
 Obligatorisk legesjekk ved erverv og fornying av våpenlisens hvert 5. år 
 Forbud mot enkelte typer halvautomatiske rifler 
 Registreringsplikt på deaktiverte (plomberte) våpen 

 
Felles og strengere regler for merking og sporing av våpen ligger også inne i EU-
kommisjonens forslag, sammen med krav til utforming av nasjonale våpenregistre, systemer 
for informasjonsutveksling mellom medlemslandene mm.  
 
I månedsskiftet mars/april kom EU med en ny del, blant annet med at kun autoriserte 
forhandlere kunne kjøpe ladekomponenter. Formuleringen kunne oppfattes som at det ble 
forbud mot hjemmelading til eget bruk. I skrivende stund foreligger en presisering av at 
dette ikke gjelder ladekomponenter til eget bruk (jf. § 51 i dagens våpenforskrift). Så lenge 
saken er til behandling i EU-systemet skjer det noe hver dag, og DFS følger saken tett 
gjennom våre kontakter. 
 

https://www.regjeringen.no/no/aktuelt/utvalg-foreslar-ny-vapenlov/id665614/


DFS samarbeider med spesielt Norges Skytterforbund (NSF) og Norges Jeger- og 
Fiskerforbund (NJFF), som begge er tilknyttet internasjonale organisasjoner som arbeider 
med saken i EU-systemet. Vi har samarbeider også med Sverige og Danmark.  
 
Den siste tiden har det vært større mediafokus på EUs forslag til nytt våpendirektiv, og både 
Fremskrittspartiet gjennom landsmøteresolusjon og Senterpartiet har engasjert seg i saken.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
DFS følger opp endringsforslagene videre i samarbeid med særlig NSF og NJFF, og med 

departementet og politiske kontakter i Norge. 

Vedtak: 

Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 

 

 

Sak 59/2016  Tingsak: Forslag til innføring av stjerner til Stang-medaljen 

 

I henhold til Skytterstyrets sak 51/2016, angående kvalitetskrav til medaljer og merker, 

fremmer administrasjonen forslag til at Stang-medaljen kun kan vinnes èn gang, og deretter 

tildeles stjerne(r).  

Stang-medaljen til vinneren på Landsskytterstevnet er den eneste medalje i norsk idrett som 

nå er i ekte gull. Dette er en tradisjon som har gått tilbake til starten av Stang-skytingen i 

1912. Det at medaljen er i ekte gull medfører årlig en kostnad for organisasjonen på ca. 

13 000 kroner. 

Administrasjonen mener at medaljen med dens helt spesielle særegenhet og status skal 

opprettholdes. Dette også for å ta vare på det historiske aspekt som hedrer oberst Georg 

Stang, som medaljen er til minne om. Kostnaden på medaljen er imidlertid så stor at 

administrasjonen vil foreslå at den kun skal tildeles èn gang til samme person. Hvis en 

skytter vinner Stang-medaljen flere ganger, tildeles videre stjerne.  

Statistikken viser at 65 forskjellig skyttere innehar Stang-medaljen èn eller flere ganger siden 

oppstarten i 1912. Trolig vil man gjennomsnittlig måtte ut med ca. 1 gullmedalje annethvert 

år, og man sparer således ca. halvparten av utgiften som man har i dag.   

 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak for 

Skyttertinget 2016: 

Fra og med 2017 tildeles Stang-medaljen i gull kun èn gang til samme person. En skytter som 

vinner Stang-skytingen flere ganger på Landsskytterstevnet, tildeles stjerne(r). 

Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2016 til å fatte følgende vedtak:  
Administrasjonens forslag vedtas. Enstemmig vedtatt. 

 

 



 Meldingssaker  

 
16. Status LS 2016 Målselv 
17. Status LS 2017 Førde 
18. Status LS 2018 Stjørdal 
19. Status LS 2019 Evje 
20. Protokoll frå ordinær generalforsamling i FriiVii As 
21. Protokoll fra møte Nordisk administrativt råd 
22. Forlenging av avtale med Sig Sauer (5-årsklausul) 
23. Brev fra Søre Sunnmøre vedrørende mistanke om brudd på sponsorreglement 
24. Lønnsplan for Skytterkontoret  
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